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Nová historie Střední uměleckoprů-
myslové školy v Kamenickém Šenově 
začíná dnem 16. 5. 2012. Je to den, kdy 
po zcela zákonně provedeném konkurzu 
9. 5. 2012 v Liberci nastupuje jako nový 
ředitel školy Ing. Petr Kolč.  

Do 31. 7. 2012 zůstává jako zástupce 
ředitele Ing. Marie Kronďáková. Dne 1. 8. 
2012 nastupuje jako nový zástupce ředi-
tele Ing. Mgr. Jan Hodničák. Nový vedou-
cí tandem začíná mapovat skutečné po-
třeby školy pro její udržení samostatnosti 
a soběstačnosti. Začíná se tak tvořit vý-
hled dlouhodobé koncepce školy. Výcho-

zí převzatá situace školy nebyla růžová, 
protože ekonomický stav hlásil již v půlce 
roku finanční deficit a to nejvíce na pro-
vozu školy. Během září se vyjasnila situ-
ace kolem stavu žáků v novém školním 
roce a tak nový stav žáků je 67 (loňský 
rok 59). Další vzestup zaznamenal i po-
čet ubytovaných na domově mládeže. 

Školní jídelna si velmi polepšila, kdy  
z původních cca 60 obědů se koncem 
září vaří 90 obědů a vaří se i o víkendu. 
Víkendové vaření je zejména kvůli zahra-
ničním studentům z Kazachstánu. Víken-
dové obědy využívají i šenovští obyvate-
lé. 

Potřeby školy jsou jasné. Navýšit 
počet žáků školy, protože jedině tak bu-
dou dostatečně dotovány provozní nákla-
dy školy. Jiné zdroje příjmů do provozu 
školy v podstatě neexistují. Znamená to, 
že se musí noví žáci zaujmout pro danou 
práci. Je proto nutné školu modernizovat 
především výpočetní technikou a moder-
ními stroji a technologiemi pro zpracová-
ní nejen sklářských výrobků. Je nutné 

rozšířit rozsah vyučovaných oborů a za-
měření a pokud možno zřídit i Vyšší od-
bornou školu. Je nutné rozšířit spolupráci 
s maximem firem v okolí a to nejen sklář-
ských ale i z příbuzných oborů. Firmy tak 
mohou získat nové zdatné pracovníky           
a nové neotřelé nápady studentů. Škola 
tak může získat kvalifikovanou pomoc při 
vzdělávání studentů a nevýznamnou je 
též finanční pomoc škole. Nejvýznamněj-
ším sponzorem školy je firma Preciosa. 

(Pokračování na stránce 2) 

SUPŠS Kamenický Šenov směřuje k nové budoucnosti ! 

Cyklostezka Varhany III. etapa – výstavba 
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VÝZVA ŠIKOVNÝM  
ŠENOVÁKŮM 

Blíží se nám zahájení Adventu, který si našel 
své místo v srdcích nás Šenováků. Je to mož-
nost k vzájemnému setkání a pro děti start těšení 
se na Ježíška. Představte si, že už to bude 8 let, 
co jsme poprvé vyzkoušeli tenkrát ještě jen roz-
svěcení stromečku bez pódia, bez stánků, jen 
tak jsme se sešli na náměstí a děti nám zazpíva-
ly.  

Tehdy přišlo tolik lidí, že děti nebylo vidět a 
my jsme museli následující rok shánět pódium. 
Již od září mě oslovují zájemci o místo na našem 
vánočním tržišti. Pokud i vy přemýšlíte, že byste 
letos přišli na náměstí nabídnout své výrobky či 
zboží a dosud váháte, nebojte se. Pokud nemáte 
živnostenský list, nevadí. Jednorázový prodej 
není soustavná opakující se výdělečná činnost. 
Za pronájem místa zaplatíte 10 Kč/m2 pracovní-
kovi městského úřadu, který se u vás přihlásí.  

A co je potřeba? Zajistěte si vlastní stůl či 
stánek, město zapůjčuje stánky pouze školám a 
občanským sdružením a České poště a zavolejte 
mi na telefon 777 225 772. My Vám zajistíme 
místo a přípojku k elektrické energii. Teple se 
oblečte a prodávat můžete od 14 hodin, hlavní 
program začíná po příchodů průvodu tj. v cca 
17:15 a trvat bude do cca 18 hodin. Těšíme se 
na Vás 

Kateřina Ditterová 
vedoucí KLVC 

Projekt Cyklostezka 
 Varhany III. etapa  
je spolufinancován  

Evropskou  unií 
z Evropského fondu  

pro regionální rozvoj. 

Město Česká Lípa jako člen 
Svazku obcí Cyklostezka Varhany se 
podílí na realizaci projektu Cyklos-
tezka Varhany III. etapa.  

Výstavba této etapy je posledním 
navazujícím úsekem, neboť propojí 
ukončenou stezku z Volfartic přes 
Nový Oldřichov až do Kamenického 
Šenova, kde vyústí v blízkosti Pan-
ské skály - Varhan.  

Etapa je projektována jako veřej-
ně přístupná komunikace pro pěší a 
cyklisty s vyloučeným provozem au-
tomobilové dopravy o celkové 
délce téměř 8,5 km.  

Výstavba byla zahájena 
v červenci 2012 a dokončena by 
měla být v květnu 2013.  

Investor: Svazek obcí Cyklos-
tezka Varhany,   IČ 70953554 

Dodavatel: Skanska a.s., Líba-
lova 1/2348, 149 00 Praha 4 – Cho-
dov,  IČ 26271303 

Termín: 9. 7. 2012 – 17. 5. 
2013 (zimní přestávka 10.11.2012 – 
17.3.2013) 

Cena:  22 913 811,- Kč bez 
DPH, 27 496 573,- Kč vč. DPH 
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Dalším krokem, který může školu výraz-
ně modernizovat, je získávání projektů 
EU. V současné době probíhá projekt 
Šablony financovaný z OPVK. Další pro-
jekty se připravují zpracovávají a projed-
návají.  

Boj o zachování a pokračování tradi-
ce sklářské školy v Kamenickém Šenově 

zdaleka neskončil, protože se za období 
od počátku vzniku hrozby zrušení školy 
zatím nepodařilo stabilizovat situaci ško-
ly. Nepodařilo se tak zvýšit stav žáků ani 
stabilizovat přísun financí, což by mohlo 
zajistit soběstačnost a samostatnost ško-
ly. O to, že škola stále ještě existuje, se 
zasloužila celá řada lidí, kteří byli záměr-
ně opomíjeni. Důvodem byly osobní zá-
jmy a egoistické manýry některých jedin-
ců. Je proto potřeba poděkovat všem 
lidem o kterých to není zcela známo, že 
se o záchranu významně zasloužili. Dě-
kuji zástupcům obecních samospráv, 
zástupcům Svazku obcí Novoborska, 
zástupcům politického hnutí Starostové 
pro Liberecký kraj, předsedkyni krajské 
rady ČMOS pracovníků školství Liberec-
kého kraje a vedení Českomoravského 
odborového svazu. Děkuji zaměstnan-
cům školy, kteří vynaložili maximum 
všech svých sil na záchranu školy. Děkuji 
i studentům, kteří za školu bojovali a hájili 
spravedlnost sepsáním petice i přes 
hrozby trestů. Nové vedení školy bude 

neustále pokračovat v boji o zachování 
školy. Musíme pracovat společně na 
mnoha frontách, protože jedině jako veli-
ká skupina můžeme dosáhnout úspěchu. 
Řešení situace vyžaduje nový přístup a 
myšlení, které nové vedení školy prezen-
tuje v dlouhodobém plánu rozvoje školy.  

 
Dne 27. 11. 2012 chystáme společně 

se Základní školou v Kamenickém Šeno-
vě schůzku s rodiči žáků pro zlepšení 
vzájemných vztahů. 

(Pokračování ze stránky 1) 

SUPŠS Kamenický Šenov 
směřuje k nové budoucnosti ! 

16. 5. 2012  Nástup nového ředitele Ing. Petra Kolče. Po prá-
voplatném konkurzu dne 9. 5. 2012 konaného v Liberci se Rada 
Libereckého Kraje usnesla na jmenování nového ředitele SUPŠS 
Kamenický Šenov. 
25. 5. 2012  Prezentace školy na slavnosti 20. výročí Osram 
Praha. Firma Osram Praha pomáhá škole sponzorskými dary, jsou 
to většinou kvalitní světelné zdroje, které studenti designu svítidel 
používají ve svých konstrukcích. Předvedení školních výrobků na 
slavnosti bylo tedy logickým počinem, který zpestřil firemní slav-
nost. Všech 11 svítidel účastníky zaujalo ale nejvíce obdivu sklidil 
světelný objekt City osvětlený barevnými diodami LED.    
28. 5. 2012  Praktické zkoušky - maturity v Muzeu Kamenický 
Šenov. 
29. - 31. 5. 2012  Profilové maturitní zkoušky ve škole. 
31. 5. 2012  Vernisáž maturitních prací v Muzeu Kamenický 
Šenov. Na vernisáži promluvili představitelé města, muzea i sklář-
ské školy. Zhodnotili mnohaletou tradici školy a vyzvedli význam 
spolupráce školy, města, muzea i okolních firem. Firma Preciosa se 
rozhodla udělit zvláštní cenu studentovi Martinovi Oplovi za jeho 
výrazný počin při práci na praktické maturitní práci. Maturitní práce, 
svítidlo s názvem Etee, neslo několik významných prvků. Byl to 
především nový velmi nápaditý design svítidla, který umocňovalo 
moderní elektronické ovládání osvětlení. Práce obsahovala i po-
třebnou dokumentaci jako je návrh, technický výkres a také návrh 
marketingového propagačního plakátu. Tyto trendy je velmi důležité 
podporovat, protože to je směr jak uspět na trhu při boji s konkuren-
cí. 
16. 6. 2012  Sklářské slavnosti Nový Bor. Škola se na slavnos-
tech zúčastnila výstavním stánkem, kde nabízela žákovské výrobky 
k prodeji a také propagační materiály.  
22. 6. 2012  Noc skla a světla. Škola pořádá v rámci oslav 660 
let založení města Kamenický Šenov společně s Muzeem skla den 
otevřených dveří s nočním osvětlením, které umocňovalo okouzlují-
cí atmosféru.  
23. 6. 2012  Stánek školy na Panské skále. V rámci oslav škola 
vystavuje žákovské práce ve stánku. 
25. 6. 2012  Jablonec nad Nisou - Mistr křišťálu. Naši studenti 
se zúčastnili vyhlášení výsledků soutěže Mistr křišťálu. Ocenění za 
svou práci získal Matyáš Hruška. 
26. 6. 2012  Návštěva žáků základních škol z Kazachstánu. 
Žáci z Kazachstánu a Ruska se přijeli podívat na školu a prakticky 
si vyzkoušeli některé dílenské techniky na zušlechťování skla. Ško-
la se jim moc líbila a zaujalo je i naše domácí klima na škole. 

12. 7. 2012  Exkurze ve škole – EXOD. Školu navštívili na zá-
jezdu učitelé převážně z regionu Moravy. 
31. 7. 2012  Funkci zástupce ředitele školy končí Ing. Marie 
Kronďáková. Po 9-letém boji s papírovou byrokracií, na kterou 
zůstávala v podstatě sama, si konečně může oddychnout a užívat 
si pedagogické činnosti bez dalších starostí. Děkujeme Marušce za 
její obětavou práci pro školu.  
1. 8. 2012  Nastupuje nový zástupce ředitele Ing. Mgr. Jan Hod-
ničák.  
25. a 26. 8. 2012  Prezentace školy na AJETOFESTU v Lindavě. 
Škola se prezentovala výstavním stánkem s prodejem žákovských 
výrobků. Ředitel školy se na slavnosti setkal s představiteli měst 
Zwieselu a Frauenau.  
3. 9. 2012  Netradiční zahájení nového školního roku ve Dvo-
řáčkově parku. Nový školní rok byl zahájen v atriu Dvořáčkova 
parku za školou. Zahájení proběhlo v neformálním duchu za příjem-
ného podzimního slunečného dne. Na zahájení byli představeni 
noví pracovníci školy zástupce ředitele, noví pedagogové a nová 
vedoucí školní jídelny. Ředitel školy popřál všem mnoho úspěchů v 
novém roce a zároveň zdůraznil, že boj o školu stále nekončí a 
proto záleží na všech, jak svou prací ke zdaru školy přispějí.  
12. a 13. 9. 2012  Opravné ústní maturitní zkoušky 
3. 10. 2012  Účast našich studentů na Designbloku 2012. 
Naši studenti se se svými pracemi zúčastnili na výstavě Design 
blok 2012 v Praze. Škola uspořádala zájezd se studenty na výsta-
vu, kde studenti i učitelé nabírali nové nápady a inspiraci. 
4. - 7. 10. 2012  IGS 2012 Nový Bor. SUPŠS z Kamenického 
Šenova se aktivně zúčastnila sklářského sympózia v Novém Boru. 
Pro návštěvníky připravila možnost návštěvy školy v pátek 5. 9. 
2012. Na IGS se prezentovali studenti i učitelé školy. Za studenty 
pracoval na světelném objektu Pavel Výtisk, Daniela Chodilová a 
Tereza Korbelová. V malírně Crystalexu pracovala na svém návrhu 
Hana Žalmanová a dále v malírně předvedly svou práci studentky 
4. ročníku malířského oddělení při dekorování skleněných tvarů. 
Studentské výrobky jsou vystaveny v muzeu v Novém Boru. Kvalita 
výrobků si určitě zaslouží velký obdiv. Studentské práce samotné i 
přístup studentů k tvořivé práci potvrdil při srovnání s ostatními 
pracemi všech účastníků IGS velmi dobrou úroveň sklářské školy v 
Kamenickém Šenově. 
8. 10. 2012  Den otevřených dveří, návštěva Ing. Evy Barto-
ňové. Dne 8. 10. 2012 pořádala Sklářská škola v Kamenickém 
Šenově den otevřených dveří. Pozvání k návštěvě přijala náměst-
kyně ministra školství paní Ing. Eva Bartoňová. Debaty o problé-
mech školy se také zúčastnili starosta obce Kamenický Šenov Bc. 

(Pokračování na stránce 3) 

Telegrafický přehled dění na škole: 
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Senioři komunikují 
 
Na 21 seniorů či osob s invalidním 

důchodem bylo úspěšně proškoleno 
během prvního říjnového týdne 

v přednáškovém sále Městské knihovny 
v Kamenickém Šenově, kde probíhal 
kurz s názvem Senioři komunikují. 

Tento kurz připravila boskovická spo-
lečnost DEEP již šestým rokem.  

Pro velký zájem, protože původní 
kapacita kurzu byla 10 osob, byl ote-
vřen i odpolední běh. Věkem odpovída-
jící nadšený a charismatický instruktor 
uvedl zájemce do světa informačních 
technologií. Uvedl, že pokud počítač 
doposud nepotřebovali, do budoucna 
ho určitě potřebovat na komunikaci 
s rodinou a především s vnoučaty bu-
dou.. Absolventi kurzu dostali na závěr 
krásný certifikát a ujištění, že díky jejich 
aktivitě a zájmu se pracovníci sdružení 
DEEP budou do Kamenického Šenova 
vracet. Dík patří i nadačnímu fondu 
Václava a Livie Klausových, který akci 
finančně podpořil. Ukončení kurzu se 
odehrálo v krásné atmosféře a zúčastnil 
se ho i starosta města Bc. František 
Kučera, který účastníky vyzval 

k aktivnímu elektronickému přispívání 
do Šenovských listů a komunikaci 
s městským úřadem. 
 

Kateřina Ditterová 
vedoucí KLVC 

úspěšní absolventi kurzu 

Na Českolipsku proběhly dva počítačové kurzy pro seniory 
V Novém Boru a současně Kame-

nickém Šenově se senioři učili praco-
vat s počítačem. Již šestý ročník pro-
jektu „Senioři komunikují“ nabídl prv-
ní říjnový týden seniorům možnost 
získat základní vzdělání v oblasti infor-
mačních technologií a elektronických 
bankovních služeb.  

Tento projekt pořádá Nadační fond 
Livie a Václava Klausových za podpo-
ry Nadace České spořitelny. Výuka 
probíhá formou intenzivního kurzu 
práce s počítačem zaměřeného zejmé-
na na využití internetu a používání e-
mailu.  

Charakter učebních metod byl speci-

álně upraven tak, aby přesně vyhovoval 
tempu a obtížnosti probíraných lekcí 
s ohledem na dosavadní zkušenosti 
účastníků. Maximální kapacita 10 míst 
byla stejně jako v předchozích ročnících 
plně využita, přičemž převládaly ženy. 

Týdenní kurz nepojednával pouze o 
technice a jejím ovládání, podstatné bylo 
rovněž pravidelné setkávání seniorů a 
navázání přátelství. „Za 6 let pořádání 
kurzů pro Nadaci Livie a Václava Klauso-
vých jsme se již setkali s tím, že kurz byl 
impulsem pro založení klubu seniorů“, 
uvedla Ing. Kolouchová, pořadatelka a 
zároveň lektorka v jedné osobě. 

Paní Kolouchové se podařilo splnit 
sen dvaaosmdesátileté seniorce, jedné 
z účastnic kurzu. Ta si chtěla vyhledat 
informace o svém dávném příteli, který je 
již více než 30 let po smrti. Společnými 
silami se oběma dámám podařilo najít 
dokonce autentický audiozáznam jeho 
hlasu, po jehož poslechu byla seniorka 
neskutečně dojatá. „Jsem Vám vděčná! 
Tak moc jsem si přála ještě jednou jej 
slyšet“. 

Vesměs totožné počítačové kurzy 
právě probíhají ve všech krajích na úze-
mí celé České republiky, a to až do kon-

ce listopadu letošního roku. „Program 
Senioři komunikují, patří už 6 let mezi 
klíčové projekty naší nadace. Senioři 
tvoří velkou skupinu klientů České spoři-
telny a snaha o zvýšení kvality jejich ži-
vota a o jejich aktivní začlenění do spo-
lečnosti představuje jednu ze stěžejních 
priorit našeho občansky odpovědného 
postoje vůči společnosti“, řekla: Dagmar 
Sladká, tajemnice Nadace České spoři-
telny, která je hlavním partnerem tohoto 
projektu. 

 
Martin Moc 

Account Executive 

František Kučera, starosta obce Okrouhlá Jiří Vosecký, personální 
ředitel firmy Preciosa Pavel Brzák a pan Peter Rath z firmy Lob-
meyr Vídeň. Zazněly největší problémy školy. Ředitel školy Ing. 
Petr Kolč společně se zástupcem Ing. Mgr. Janem Hodničákem 
představili své řešení dlouhodobých problémů školy. Seznámili 
zúčastněné s dlouhodobým záměrem inovace vzdělávání na 
SUPŠS v Kamenickém Šenově. Dále přednesli záměr projektu na 
financování potřeb školy. Nejpalčivějším problémem školy je mo-
dernizace a financování provozních nákladů, které úzce souvisí s 
počtem žáků na škole.  
Školu si přijeli prohlédnout žáci základních škol z Nového Boru a z 
Jablonného v Podještědí. 

11. 10. 2012  Workshop dětí ze základní školy U školy z Liber-
ce. Žáci deváté třídy si v dílnách vyzkoušeli sklářské techniky zu-
šlechťování skla malování, rytí a broušení skla a v dílně designu 
svítidel si vyrazili pamětní minci. Jednotlivé skupinky žáků se ne-
mohly odtrhnout od práce a tak vždy chvíli trvalo, než se je podaři-
lo přesvědčit k přesunu na další pracoviště. Své výrobky si s sebou 
odvezli jako suvenýry. Po workshopu si jeli prohlédnout sklárnu 
Ajeto v Lindavě.  
16. - 17. 10. 2012  Burza škol – Kulturní dům Litoměřice. 
18. - 20. 10. 2012  Burza škol EDUCA Liberec. 
30. 10. 2012   Burza škol na ZŠ náměstí Míru Nový Bor. 

Ing. Petr Kolč 
Ředitel SUPŠ kamenický Šenov 

(Pokračování ze stránky 2) 
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Den otevřených dveří Pečovatelské služby města Kamenický Šenov 

HASIČI RADÍ OBČANŮM 
 

Prožijme advent i vánoční svátky v klidu a bezpečí 

Ve středu 10. října 2012 se již po třetí 
uskutečnil v rámci Týdne sociálních slu-
žeb Den otevřených dveří Pečovatelské 
služby města Kamenický Šenov.  

Letošní ročník byl vyhlášen v duchu 
„...ABY SE ČLOVĚK CÍTIL BÝT ČLOVĚ-
KEM“ a ve spojení s naším Klubem seni-
orů jsme k tomu ještě přidali „I my jsme 
ještě duchem mladí…“ 

Klub seniorů prezentoval své aktivity 
v našem Kulturně literárním centru for-
mou fotografií z akcí, které klub pořádá a 
klienti pečovatelé služby je doplnili o vý-
robky, které sami vyrobili. Výstava výrob-
ků a fotografií se uskutečnila také v sídle 

pečovatelské služby a bylo čím se chlu-
bit. Velký úspěch a obdiv sklidil p. Jiří 
Novák svými dřevořezbami, také naše 
ženy měly co ukázat – ať pletenými svet-
ry, ponožkami či plédy, háčkovanými 
dečkami, vánočními ozdobami, vyšívaný-
mi obrazy nebo také výrobky, tvořenými 
metodou patchvorku – kabelky, obaly na 
knihy nebo mobily, chňapkami či krásný-
mi polštáři. Bohužel jeden z našich klien-
tů se své výstavy nedožil, ale jeho malo-
vané obrázky a ručně malované a psané 
gratulace jsme také vystavili a potěšili 
jimi i ostatní. 

Letošní  den otevřených dveří byl 

velmi úspěšný, navštívili nás desítky lidí, 
kteří měli zájem podívat se a obdivovat 
šikovnost našich obyvatel v seniorském 
věku, prohlídnout si byt v jednom z na-
šich DPS a také získat informace o pečo-
vatelské službě.  

Pečovatelská služba tak měla mož-
nost prezentovat se jako kvalitní, bezpeč-
ná a profesionální služba, která poskytuje 
své služby desítkám osob při zachování 
jejich důstojnosti a soběstačnosti. 

 
Romana Kučerová  

vedoucí pečovatelské služby   

V neděli 2. prosince 2012 začíná čas adventu, jenž se kaž-
dým rokem slaví po čtyři neděle před Štědrým dnem. Také lidé 
v České republice se po změně režimu navrátili k tradičním 
oslavám adventního období, ke kterému patří zapalování čtyř 
svící na adventních věncích. Světlo svíček může přinést do 
každého domova atmosféru klidu, pohody a předvánočního 
rozjímání, ale také neštěstí, pláč, ztráty na majetku, zdraví           
a někdy i životech. 

Abychom předešli podobným nehezkým zážitků s ohněm, 
máme tu několik základních rad, jak nakládat se zapálenými 
svíčkami, olejovými a aromatickými lampami.  

Několik základních rad:  
• Nikdy nenechávejme zapálenou svíčku nebo aromatickou 

lampu bez dozoru dospělé osoby, přitom pozor na úna-
vu, usnutí apod. Zabraňme, aby na hořící svíčku dosáhly 
malé děti. Příliš nespoléhejme ani na starší děti bez dozoru. 

• Pod každou zapálenou svíčku, olejovou nebo aromatickou 
lampu patří podložka z nehořlavého materiálu o dostateč-
né šíři, například z keramiky, kovu nebo žáruvzdorného 
skla. Pokud dojde k převrhnutí či roztavení svíčky, zabrání 
se nehořlavou podložkou rozšíření ohně na nábytek, interié-
rové textilie a další vybavení domácnosti. Nikdy nedávejme 
pod svíčky ubrousky z hořlavých materiálů, jako je například 
papír či textil. 

• Odstraňme z dosahu hořících svíček všechny hořlavé 
materiály a ozdoby, jako jsou větvičky jehličnatých stromů  
a další ozdoby z plastů, textilií či papíru. 

• Pozor na vznik průvanu v místnosti, který může svíčku 

převrhnout nebo plamen rozkmitat a zapálit okolní ozdoby 
na věnci nebo svícnu, případně záclony a další bytové texti-
lie. 

• Dbejme již při nákupu svíčky či adventního věnce o bez-
pečnost. Například svíčky, které mají v sobě zalisované 
suché květy, listy nebo jiné hořlavé materiály, mohou po 
prohoření tuto ozdobu snadno zapálit a následně způsobit 
požár, který se v bytě šíří velmi rychle. 

• Pokud na adventním věnci nejsou svíčky umístěné v misce 
z nehořlavého materiálu, který oddělí svíčku od dekorace         
a zachytí horký vosk, svíčky v žádném případě nezapaluj-
me. Věnec s nezabezpečenými svíčkami ponechme pou-
ze jako dekoraci.  
Požáry vánočních stromků od zapálených svíček se 

v posledních letech objevují spíše ojediněle, protože většina 
domácností již dnes využívá elektrické osvětlení. I u něho 
bychom měli dodržovat základní bezpečnostní pravidla. Tedy 

(Pokračování na stránce 5) 
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ČESKOLIPSKO – STOMATOLOGICKÉ  POHOTOVOSTNÍ  SLUŽBY 
ORDINAČNÍ HODINY 

soboty, neděle, svátky  od 8.00 – 12.00 hodin   ROZPIS – LISTOPAD  2012  

sobota   3.11. 
MUDr. Jaroslav Lysický, Bulharská 844, Česká Lípa,  
tel. 487 823 530 
 
neděle   4.11. 
MUDr. Zdeňka Lysická, Ústecká 2855, Česká Lípa,  
tel. 487 521 663 
 
sobota  10.11. 
MUDr. Jiří Kraus, Malá 1167/22, Česká Lípa, 
 tel. 487 834 603 
 
neděle   11.11.  
MUDr. Jana Vejvodová, Prokopa Holého 149, Česká Lípa, 
tel. 487 524 577 

sobota   17.11. 
MUDr. Ladislav Záruba, Jižní 1903, Česká Lípa,  
tel. 487 871 429 
 
neděle  18.11. 
MUDr. Martin Bartoň, Dlohá 99, Jablonné v Podještědí,  
tel. 487 762 377 
 
sobota   24.11. 
MUDr. Jarmila Vyčichlová, Okružní 636, Mimoň,  
tel. 774 649 096 
 
neděle   25.11. 
MUDr. Ivana Hanzáková, Bendlova 2236, Česká Lípa,  
tel. 487 831 763 

SVOZ SMĚSNÉHO KOMUNÁLNÍHO  
ODPADU (POPELNICE, KONTEJNERY) 

SVOZ TŘÍDĚNÉHO  
ODPADU (PYTLE)  

SUDÉ TÝDNY  
VE STŘEDU V ÚTERÝ: 6. 11., 13. 11., 20. 11., 27. 11. 2012 

 
Svoz probíhá od 6 hodin ráno, včas nepřistavené nádoby nebudou vyvezeny. 
Co do popelnice a kontejneru na komunální odpad nepatří: 
- stavební odpad 
- horký popel 
- odpad, který lze vytřídit (papír, plasty, sklo, textilie, polystyren, kovy atd.) 
- uhynulá zvířata 
- objemné odpady 

Středa: 14. 11., 28. 11. 2012 
 

Svoz probíhá od 8 hodin ráno,  
včas nepřistavené pytle nebudou svezeny. 

kupovat výrobky nejlépe v běžné prodejní síti, opatřené 
českým návodem použití a s příslušnými certifikáty. Hasiči 
totiž evidují také několik případů z minulých let, kdy kvůli elek-
trickému zkratu začal hořet vánoční stromek.  

Vánoce jsou také obdobím přípravy svátečních pokrmů. Při 
pečení, vaření a smažení nenechávejme bez dozoru otevře-
ný plamen plynového sporáku, dbejme zvýšené opatrnosti 
při vaření, aby nedocházelo ke vznícení připravovaných 
potravin. Pamatujme, že např. horký olej na pánvi a jiné hoř-
lavé kapaliny se nesmí hasit vodou, jinak může snadno dojít 

k výbuchu a popálení. Pokud se na pánvi vznítí potraviny, je 
nejlepší pánev zakrýt pokličkou nebo navlhčenou utěrkou            
a oheň tak udusit, případně použít hasicí přístroj s náplní urče-
nou speciálně na jedlý olej. Před začátkem hašení je třeba 
vypnout přívod energie (plyn, elektřinu). 
 
Hasičský záchranný sbor Libereckého kraje přeje všem 
klidný čas adventní. 
 

por. Mgr. Iva Michalíčková 
HZS Libereckého kraje 

(Pokračování ze stránky 4) 

Své významné životní 
jubileum oslavili: 
V září: 
Marta Prokopová 
Gabriela Dědečková 

Gustav Kratochvíl 
 
V říjnu: 
Bohuslav Kravcov 
Zdenka Vičanová 

Herta Foltasová 
Ludmila Seďová 
Ilse Vogelová 
Vilma Krejčová 

Společenská kronika 

Děkuji Městskému úřadu za milou gratu-
laci k mému výročí.  

Marta Prokopová 
Za srdečnou gratulaci děkuji Městskému 
úřadu.  

Zdenka Vičanová 
 

Rády bychom touto cestou poděkovaly 
za krásné ohlasy na výstavu panenek, 
kterou jsme připravily a za darované 
příspěvky do naší sbírky. Velice nás po-
těšil zájem o naši výstavu.  

Šárka Jašková a Marcela Kučerová  
 
Děkuji Městskému úřadu za krásný dá-
rek a blahopřání. Toto krásné blahopřání 
se stane součástí sbírky mých pohledů a 

dokumentů o Panské skále.  
Stanislav Kopecký 

 
Děkuji za projevená blahopřání k mým 
narozeninám.  

Drahomír Tušer 
 
Děkuji Městu za blahopřání a dárkový 
balíček k mým kulatým narozeninám.  
       František Šuster 

Poděkování 

Chcete-li někomu, např. z rodiny, poblaho-
přát v našich novinách nebo vzpomenout pa-
mátky osob, které již nejsou mezi námi, může-
te této služby využít zdarma ve společenské 
rubrice. Text a popř. fotografii prosím předejte 
v knihovně paní Liptákové, nebo zašlete ve 
formátu doc a fotografie jpg na          

e-mail: ic.prachen@.cz 
Petra Baštová 
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 Rád bych tímto článkem poděkoval 
za materiální pomoc, při opravě škod na 
prameni ŽÁBA Městskému úřadu, panu 
M. Třešňákovi a za fyzickou pomoc Fili-
povi Hegerovi, který se sám nabídl s po-
mocí.       Ještě jednou vřelý dík! 

V. Janovský 
 
Dále chci poděkovat paní Janě Pe-

cháčkové (Pavláskové) za to, že našla 
moje klíče a odevzdala je na Městský 
úřad. Také panu Václavu Ochovi, že mi 
dal vědět.        V. Janovský 

Anděl bez křídel 
Nevzdát se. Jediné pravidlo k dosažení 
velkého snu.  

Každý má rozdílnou představu             
o svém budoucím životě a o tom, co chce 
v životě dokázat. Ale plánovat si svojí 
budoucnost? Podle mě zbytečná práce. 
Budoucnost se může ještě tolikrát změ-
nit… Život běží, zatímco ty plánuješ něco 
úplně jiného. A někdy přijde ta nejlepší 
věc zcela nečekaně.  

Čím jsem starší, poznávám smysl 

života a začínám být realista. Vzpomí-
nám si, na ty dětské touhy být někým 
neobyčejným, někým výjimečným, které 
mě provází dodnes. Najít svojí cestu ži-
votě je jedna z nejtěžších věcí. Najít sám 
sebe a nevzdát se, když se objeví pře-
kážky, protože za každým mrakem je 
slunce. Moc dobře vím, že jsem teprve 
na úplném začátku dlouhé trnité cesty za 
štěstím. 

Několikrát jsem slyšela někoho mluvit 
o tom, jak moc by chtěl vědět, co bude 
dál. Avšak, znát svoji budoucnost?  

Já bych o to nestála. Život se má žít  
a o možnost žít bych přišla ve chvíli, kdy-
by mi někdo řekl, jaký bude můj život, 

přátelé, úspěchy, strasti. Co pak? Mít tu 
moc vědět by to všechno zničila v jediný 
okamžik. 

Teprve až zjistím, pro co jsem stvoře-
ná a až najdu svá chybějící křídla, budu 
dokonalá. Ať si to trvá, jak dlouho chce, 
ale já vím, že jednou dokážu něco, co 
poznamená každého anděla bez křídel, 
jako jsem já. 

Jdi si za svým snem, i když se ti bláz-
ni budou smát, protože pak najdeš svá 
křídla, která ti pomohou vzlétnout. 
 

Vendula Frömmelová 
Střední škola tvorby a designu nábytku, 

s.r.o., Liberec 

Napsali nám 

V roce 2007 byl dokončen a zprovozněn nový chodník podél 
silnice 1/13 v Kamenickém Šenově. Nejdelší část chodníku 
vede místní částí Prácheň a končí za parkovištěm u Panské 
skály. Tento chodník má 2 velmi hrubé závady. 

1. závada: 
Chodník končí za parkovištěm u Panské skály, těsně před 

křižovatkou silnic Prácheňská (1/13), 9. května a Kamenická 
(1/13). Chodci, včetně dětí, musí procházet touto křižovatkou 
buď po silnici, nebo příkopem. Je to velmi nebezpečné, přede-
vším v zimě. Stačilo protáhnout chodník o několik metrů smě-
rem ke středu města, aby chodci byli v bezpečí. 

2. závada: 
Na křižovatce silnic 1/13 a 547 je přes celou šíři silnice 547 

zhotoven chodník, který ohrožuje řidiče i chodce. Nebezpečí je 
o to větší, že křižovatka není osazena dopravním značením. 
Řidiči odbočující ze silnice 1/13 na silnici 547 od Nového Boru, 
nebo od středu města nemohou kvůli vyvýšenému chodníku 
rychle odbočit a zdržují řidiče jedoucí za nimi. Vzhledem 
k tomu, že výjezd ze silnice 547 na silnici 1/13 je v prudkém 
kopci, musí v zimě řidič vyjíždějící na silnici 1/13 přejet předními 
koly kluzký namrzající chodník, aby se vůbec rozjel. Ohrožuje 
tak sebe, chodce, i řidiče jedoucí po silnici 1/13. 

Občané, bydlící kolem silnice 547 nedokáží posoudit, zda za 
tento nebezpečný stav je zodpovědný projektant, nebo zhotovi-
tel. V místní části Prácheň jsou v malém odstupu 3 silnice stej-
ného řádu. Jsou to silnice 558, 552 a 547. Tyto 3 silnice byly 
dříve dobře udržované a zhruba ve stejné době vyasfaltované. 
Po technických úpravách byly povrchy uvedených silnic poško-
zené. Silnice 558 a 552 se vždy opravily. Na silnici 547 se místo 

obnovy asfaltového povrchu navezl jen ostrý podkladový ká-
men, který ničí pneumatiky projíždějících automobilů. Na další 
úpravu povrchu silnice asi chyběly peníze. Při stavbě chodníku 
podél silnice 1/13 se výjezdy ze silnic 558 a 552 dobře upravily 
a křižovatky těchto silnic se silnicí 1/13 jsou osazené dopravním 
značením. Na silnici 547 se zase zapomnělo a navíc se přes 
výjezd ze silnice 547 na silnici 1/13 vybudoval chodník, což 
ještě více zhoršilo špatný stav křižovatky. Vysvětlení pro tuto 
skutečnost nemáme. Snad je to tím, že silnice 547 je dále od 
radnice, než silnice 558 a 552 a oko radních již do této vzdále-
nosti nedohlédne. Tento stav se nemění, ať je radnice levicová, 
pravicová, nebo středová.  

Pro zlepšení velmi špatného stavu silnice 547 navrhujeme: 
1) Upravit křižovatku 1/13-547 včetně odstranění části chodníku 
na křižovatce a osadit křižovatku dopravním značením. Tento 
požadavek je pro nás občany z hlediska bezpečnosti nejdůleži-
tější. 
2) Na silnici 547 zhotovit trvanlivý povrch včetně zpřístupnění 
hlavních uzávěrů městské vody k rodinným domům ( jsou zane-
sené pod povrchem silnice). 

Pokud se nenajdou peníze na úpravu uvedené křižovatky 
včetně osazení dopravními značkami a následnou úpravu celé 
silnice 547, doporučujeme požádat o dotaci. 

Jako občané, kteří platí řádně daně a někteří z nás i daně 
z podnikání, máme nárok na změnu současného špatného  
stavu. 
 

Ing. Josef Brázda 
Kamenický Šenov – Prácheň 

Co trápí některé občany našeho města 
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Stavba parkoviště u Panské skály je 
dle mého soudu známa všem obyvate-
lům Kamenického Šenova a Práchně. 
Nedomnívám se však, že je všem našim 
občanům známa historie jeho vzniku, 
stejně tak jeho prospěšnost, užitečnost          
a skutečný objem vynaložených měst-
ských peněz. 

Telegraficky geneze: 
Jelikož neochotou zastupitelů tehdej-

šího zastupitelstva obce (konkrétně 
v období 2002 - 2006) neobsahují zázna-
my z jednání zastupitelstva jmenovité 
seznamy hlasujících, budeme si muset 
vystačit s vlastní pamětí. Zelenou stavbě 
parkoviště v konečném závěru vyjádřili 
naši bývalí zastupitelé, zvolení v řádných 
volbách v roce 2002. Uvedu je v abe-
cedním pořadí: Hotařová Hana, Jech 
Zbyněk, Kožíšek Petr, Raiter Ota, Roz-
šafná Irena, Roztočil Jaromír, Svobodová 
Hana, Tschakert Jan, Vičan Jiří (pokud 
jsem na někoho pozapomněl, nechť 
zdvořile promine, může se prosím přihlá-
sit v dalším čísle Šenovských listů 
s žádostí o opravu, s pokorou se mu ve-
řejně omluvím za můj výpadek v paměti). 
 Tyto osoby, zodpovědné za nevzhled-
nou až ošklivou, výhradně prodělečnou  
a nám občanům obce naprosto neužiteč-
nou stavbu, parkoviště prosadili. Navzdo-
ry kritice a odborným vyjádřením respek-
tovaných odborníků v urbanismu a archi-
tektuře. Navzdory negativním ohlasům           
a vyjádření profesionálů na krajinný ráz    
a ekologů. A taktéž navzdory a natruc 
negativnímu ohlasu místních občanů, 
který se jednoznačně potvrdil v místním 

referendu v prosinci roku 2005 (proti 
stavbě bylo 83% zúčastěných). Prosadili 
ho navzdory obyčejnému zdravému rozu-
mu, navzdory beznohé (slovo kulhající by 
bylo hrubě nedostatečné) ekonomičnosti 
stavby a navzdory zásadní rozporuplnosti 
jejího přínosu. Pýcha, hloupost, vlastní 
osobní prospěch slavily svůj totální tri-
umf. 

Čísla: 
Není potřebné se zabývat přesnými 

čísly, co přesně a kolik stálo, na haléře. 
Postačí jednoduchý výčet utracených 
městských peněz, v duchu stylu našich 
bývalých zastupitelů pod taktovkou Oty 
Raitera, milion či statisíc sem, tam. 
Z cizích peněz se dluh dobře dělá. 

Takže cca 5 milionů investičních pří-
mých nákladů, k tomu vytvořená 5-ti letá 
kumulovaná provozní ztráta cca 6 milio-
nů. Což máme dohromady cca 11 milio-
nů korun českých, které nám 
s dovolením, jaksi úspěšně vylétly radnič-
ním komínem. 

Vize: 
Téměř každý z dalších následujících 

zastupitelů po roce 2006 si rok od roku 
uvědomoval, že stavba a provoz parko-
viště je obrovská přítěž městského roz-
počtu. Nikdo za celou dobu nenašel žád-
né rozumné ani přijatelné řešení.  

Byl jsem letos jmenován do komise 
zabývající se budoucím provozem tohoto 
městského majetku. Komise se sešla 
jedinkrát, žádné materiály k ekonomice a 
provozu zařízení jsem ani před, ani po 
schůzce neobdržel. Možná ode mne ně-
kdo očekával jakési kouzelné jednoduché 

řešení, avšak bez jakýchkoliv podkladů 
nelze skutečně nic hodnotit ani navrho-
vat. Takže jediný výsledek této schůzky 
byl záměr pronájmu parkoviště, který 
vyšel naprázdno. 

V současné době se znovu diskutuje 
o opravě elektronické závory na parko-
višti. Cca 100 tisíc korun českých. Není 
mi lhostejné takovéto vyhazování peněz 
z radničních oken. Skončila doba povin-
nosti provozu tohoto zařízení z důvodů 
čerpání dotace, a domnívám se, že je 
nezbytné zastavit veškeré další utrácení 
obecních peněz na jeho provoz. Pokud je 
vedení radnice jiného názoru, vřele dopo-
ručuji obrátit se na bývalé zastupitele - 
občany naší obce, uvedené v záhlaví a 
požádat je o jejich radu. A co bych sku-
tečně vřele vedení obce doporučoval, by 
bylo požádat je o finanční pomoc za způ-
sobenou ztrátu obecních peněz. Přál 
bych si, aby vedení radnice bylo v tomto 
dotazování úspěšné a mohlo se s námi 
všemi podělit o získané dobré, živo-
taschopné rady bývalých a dokonce i 
v některých případech současných zastu-
pitelů. 

Jsem dlužen pojem z nadpisu - neO-
tesánek.  

Nabízí se paralela s pohádkovým 
Otesánkem, obživlým neukojeným žrou-
tem, který spořádal nejen své rodiče. 
Vznikl, pravda, z lásky svých rodičů po 
dítěti, avšak navzdory radám z okolí. Náš 
prácheňský neOtesánek má hodně po-
dobného, nevznikl však z lidské lásky, 
ale z pýchy a vzdoru, proto je jeho název 
neOtesánek. 
 

Miloš Macháček 
Prácheň 

Kupředu! Pozoruji delší dobu vývoj 
úředníka, posléze funkcionáře, člověka 
upřímně hodného, který se vždy chtěl 
zavděčit všem. Kdysi jako úředník ve 
svém rozhodnutí „ohýbal“ zákony co to 
šlo. Měl přesvědčení o zbytečnosti Měst-
ské památkové zóny (MPZ) na vesnici. 
Úředník, který se sám rozhodl (oproti 
zákonu) nechtít u NPP Panské skály po 
Městu studii o zásahu do krajinného rá-
zu, který „hledal“, ale nenašel poštovní 
doručenky některých sousedů parkoviště, 
přesto svým rozhodnutím vydal stavební 
povolení k výstavbě parkoviště?! Který 
odsouhlasil postavit nové domy na 
Práchni v místech podle platného Územ-
ního plánu v pastvinách? Který poučen 
(jak to tak léta chodilo) dopisoval 
„černoty“ do náhodně volných kolonek 
(„co kdyby“) v šanonu na konci roku a 
pomáhal tím s problémy lidí ve svém 
městě legalizovat neuvážené stavby? 
Který přehlížel kolaudace a souhlasil asi 

se vším a nevšiml si například, že budo-
va se současnou lékárnou opravdu nemá 
novou zateplenou fasádu, nebo že na 
zkolaudovaných veřejných DPSkách 
chybí úplně střešní sněžní zábrany oproti 
projektu (ty jsme si nakonec koupili dva-
krát!). Který asi jen razítkoval a podepiso-
val od stolu, ale úředně ze zákona to 
nemusel „prý“ kontrolovat?! Proč ze zá-
kona upozorňovat na nedostatky? Proč 
plnit občanskou povinnost a informovat 
všechny zastupitele o nehospodárnosti 
peněz ke svému městu?, oproti loajalitě 
ke svému chlebodárci Městskému úřa-
du? Člověk zcela rozhodný, nápomocný, 
vstřícný, až příliš loajální, který se bál 
(jak mi sám kdysi řekl) o své „místo“. 
Snad proto neodporoval požadavkům     
z „o patro“ vyšších míst? Snad právě pro 
jeho smysl pomáhat občanům od zbyteč-
ného „papírování“ se stal tak oblíbeným 
úředníkem? Uzavřený kruh. Kupředu. 
„Čo bolo bolo!“ 

V současnosti se tento člověk stal 
politikem usmívající se z plakátů s nevin-
nou jiskrou v očích. Politik postupuje            
v mnoha věcech ale šalamounsky - úřed-
něji než kdysi jako úředník „politik“, který 
hlásá dnes mužně hesla. Ale „pes“ co 
štěká nekouše, nečiní. Nedělá žádná 
rozhodnutí, která by mohla být nepříjem-
ná, co by mohla přitížit jeho léta vyslouži-
lé značce „bezproblémovosti“ dnes                 
i v příštích volbách? Který z pravidla ne-
odpovídá na e-maily občanovi, nevolá  
na ztracené telefonní čísla, nereaguje         
na sms... nedrží své slovo. Potřebujete-li 
aby něco platilo, musíte vždy za ním 
osobně přijít? Na schodech se leká sám 
sebe? „Za kým jdete?“.". Za kým asi? 
„Tak pojďte...“. Ale má vždy otevřené 
dveře, vyslechne, zapíše si, dá slovo... 
které nesplní, neomluví se, neinformuje 
dotyčné ani ostatní jak věci postoupily, 
jak se nově věci mají? Oceňuje dobrou 

(Pokračování na stránce 8) 

Prácheňský neOtesánek 

Hra? nebo neschopnost Františka z Kouzelného úřadu? 
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práci i schopnost vidět to, co on nevidí... 
ale nechá opakovaně nevybíravě hanit 
občana od svých partajníků například na 
zasedání Městské rady, kdy jsem byl 
dokonce přirovnán jedním radním k ma-
sovému vrahu Hitlerovi? Nebo v nepří-
tomnosti dotyčného občana na veřejném 
zasedání zastupitelstva nechá na něm 
„štípat dříví“, kdy opět mlčí? Vlk se naže-
re a koza zůstane celá? A jak dlouho 
bude „hostina“ bez omluv dotyčných? 
Proč se nezajímá a z titulu funkce nena-
vštěvuje jinou „kulturu“ než z moci úřa-
du? Košile bližší než kabát? Kupředu.  

„Aktivně bojuji o zachování nejstarší 
Sklářské školy světa v Kamenickém Še-
nově.“ Před nástupem do své funkce 
představitele města jsem ho neviděl ve 
sklářské škole, na demonstraci v průvo-
du, podepsaného na petici... Když se 
rozhodovalo o slučování škol na Kraji, 
dorazil a seděl s rukama založenýma, 
nebyl rozhodnut, „kdo má pravdu?“ - ra-
ději se do ničeho nemíchat! V diskusi          
s bývalým starostou našeho města se 

ujistil, že je povinen za Město promlu-
vit.... nakonec promluvil u pultíku. Zvítězil 
sám nad sebou. Kupředu. Ostatní měst-
ské zastupitele pak při příležitosti hrdě 
informoval co tam řekl za Město. Zapojil 
se tedy do obrany sklářské školy. Kupře-
du. 

Píše články do místních ŠL. Fotogra-
fie. Projevy. Kupředu. Po období jeho 
nejistého vystupování, začíná zastupitel-
stva řídit rázně. „V učení“ došel již tak 
daleko, že dokáže z vůle moci předseda-
jícího říci NE! Nad hlásícím se občanem 
při diskusi o Sociálním fondu poprvé po-
myslně mávne rukou, nezajímá ho jeho 
názor? Sklopí oči ke stolu a ukončí disku-
zi, vteřiny hrobového ticha. Nastávají 
staré pořádky? Kupředu. Chce emotivně 
po dvou diskutujících občanech aby jen 
nekritizovali, ale aby převzali odpověd-
nost!? Sebral jsem pomyslně hozenou 
rukavici a žádám v předjaří ve své kvalifi-
kaci o přijmutí do Komise pro MPZ, 
abych převzal odpovědnost. Začala „hra“ 
na schovávanou. Pikolou je pak každé 
veřejné zastupitelstvo. Nechtěná (?) od-

povědnost za MPZ dosud (po více jak půl 
roce) Městskou radou nerozhodnuta! 
Trapnost! Omluva? Katarze? Jen pořád 
sliby dalších termínů. Výmluvy. Ztráta 
důvěry. Kupředu? 

„Nelíbí se mi současné nesystémové 
a neuvážené rozdělování finančních pro-
středků z rozpočtu LK.“ Ano, dalších sto 
tisíc korun na opravu (od počátku) pro-
blematické nefunkční závory u parkoviš-
tě? Půl milionu korun, které doslova           
vytekly nezavřeným kohoutkem na par-
kovišti? Ano, stravenky nově i dvěma 
uvolněným zastupitelům? (účet za jedno 
volební období činí 40 tisíc korun a vzdát 
se stravenek by prý bylo „jen takové po-
pulistické gesto“). Ano, příspěvek na do-
volenou ze Sociálního fondu úředníkům           
i uvolněným zastupitelům? Atd... Kupře-
du...  

Úřední Darwinismus? 
 

Občan Václav Frömmel 
 
Redakční rada se distancuje od osob-
ních invektiv autora článku. 

(Pokračování ze stránky 7) 

V rubrice „Trocha historie...“ uvádíme po vzpomínkách pana 
Jindry z Práchně (pozor, nezaměňovat s panem historikem 
PhDr. Vladislavem Jindrou z Nového Boru!) malou ukázku star-
ší šenovské slovesnosti.  

Šprýmař Hermann Pietsch si asi před sty lety udělal svými 
rýmy legraci ze Šenova a šenováků. Tyto verše byly možná 
dávány „k lepšímu“ ve stolních společnostech Café Horn, Hote-
lu Mercantile, Restaurace Klinger a v dalších vyhlášených pod-
nicích. U řízného moku byly jistě zdrojem veselí, obzvláště týka-
ly-li se některého z přítomných gentlemanů.  

Pro naše zvídavé čtenáře jsou tyto verše uvedeny v původ-
ním šenovském dialektu a ve volném překladu, u něhož prosím 
o shovívavé posouzení. Některé pojmy bylo těžké trefně přelo-
žit, jiné ztratily poctivost znásilněním od překladatele, za což se 
múze Kalliopé omlouváme.  

Při této příležitosti prosíme čtenáře, kteří by měli nějaké 
podobné texty na papíře, nebo v hlavě, a chtěli se o ně podělit, 
aby je svěřili redakci ke zveřejnění. Jejich publikováním bude 
zaručeno, že zůstanou v této formě zachovány i pro budoucí 
generace.    

 
Copak je to za městečko? 
V království Českém je jenom jedno místo takové,  
Ve kterém se dějí věci takto nepředstavitelné! 
Je zde Císař /Kaiser/, který není žádné země pánem,  
Hrabě /Herzog/, který je pouhým manipulantem. 
Rytíř /Ritter/, je účetním, o příjmech vede knihy. 
Úzký /Knappe/ a Biskup /Bischof/, oba do skla ryjí. 
 
Je zde Starosta /Bürgermeister/ kočím, co na voze jezdí svě-
tem, 
/Mieke/, ten ustanoven byl tu písařem. 
Pták /Vogel/ je foukačem skla a Tur /Rind/ je úředník,  
Liška /Fuchs/ bedny balí a Čáp /Storch/, ten je strážník. 
 
Je zde Špaček /Fink/ malířem a Červ /Wurm/ je tady sedlákem, 
Zajíc /Haase/, co sklo dekoruje štětečkem. 

Tkadlec /Weber/ jenž maluje jen červeně a modře, považte - je 
malířem, 
Bělouš /Schimmel/ čerstvý chleba peče a je zdatným pekařem. 
 
Je zde také Soudce /Richter/, který nové domy staví,  
Čalouník /Kirschner/, co prodává tabák a k němu kysané zelí. 
Krejčí /Schneider/ je čalouník a Řezáč /Brettschneider/ holičem 
je,  
Stolař /Tischler/ je švec a Kovář /Schmied/ v tomto městě do 
skla ryje. 
/Bittner/ je klempíř, musíte ho všichni znát, 
Pasíř /Gürtler/ truhlářem a Paroh /Horn/, ten je muzikant. 
Koleno /Knie/ bednářem a Kůstka /Knöchel/, ten každého oho-
lí, 
Zub /Zahn/ hrnce dělá a Palec (u nohy) /Zeh/, ten si Vás vyfotit 
dovolí. 
 
Je zde Liberečan /Reichenberger/, jehož kolébka stála v kraji-
ně Chebské /Egerland/, 
Čech /Böhm/, který nezná ani jedno slovo české. 
Bavor /Beier/, jenž nikdy nebyl v Bavorsku, 
Hessenský /Hessen/, který neví jak se žije v Hessensku. 
Míšeňský /Meissner/, jenž nemá s Míšní nic společného,  
Bratranec /Vetter/, který nemá žádného příbuzného. 
Pak žije zde jeden, dávno již ženatý chlapík, 
který přesto až do konce života zůstane Nápadník /Freier/. 

 
Je zde Kučera /Krause,  truhlářem a Provázek /Bendel/ sou-
kromničí, 
Léto /Sommer/, který rád špacíruje po světě i v zimě – když to 
fičí.  
Slaměný potok /Strobach/ a Velký potok /Grossbach/, hučí 
jako voda.  
Když v hospodě na suchu jsou, říkají: jaká škoda! 

 
Je zde Vesnička /Dörfel/, uprostřed města bydlící, 

(Pokračování na stránce 9) 
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Dědic /Erbe/, který nebude nikdy mezi dědici.  
 
Je zde Pohan /Heide/, co při římsko-katolické církvi věrně stojí, 
Obr /Riese/, který svou velikostí mezi obry neobstojí. 
Hrušeň /Birnbaum/, co roznáší preclíky a Růže /Rose/, který 
zná piva míru,  
/Uhle/ je pasířem a Palma /Palme/, ten věnuje se hraní na kla-
víru. 
K pití je tu silný /Mok-er/, i další pitivo,  
také Sladké mléko /Süssmilch/ a dosti Řídké pivo /Dünnebier/. 
 
A toto městečko má, vzdor Vašim pochybnostem,  
Ve svém čele Sirku /Helzela/, jenž je jeho purkmistrem! 
V originále v šenovském německém dialektu složil tyto verše o 
šenovácích domácí malíř skla a přítel přírody Hermann Pietsch. 
Kamenický Šenov 19__? 
Připravilo o.s. SONOW. Z němčiny přeložila Susanne Hrušková 
s rodinou. „Zveršoval“ Radim Vácha, Kamenický Šenov 2012.  
 
Was mag das für ein Städtchen sein? 
Im Königreich Böhmen, da gibts einen Ort, 
Die umglaublichsten Dinge passieren dort. 
Da gibts einen Kaiser, der hat kein Land,  
Einen Herzog, der ist bloß Manipulant. 
Ein Ritter = Buchhalter, der Bücher führt,  
Ein Knappe ein Bischof, der Glas graviert.  
 
Ein Bürgremeister als Kutscher fährt durch die Welt, 
Ein Mieke als Schreiber ist angestellt. 
Ein Vogel ist glasmacher, ein Rind Kontorist,  
Ein Fuchs Kistenpacker, ein Storch Polizist. 
 
Ein Fink, der ist Maler, ein Wurm ist Landwirt, 
Ein Haase mit dem Pinsel der das Glas dekoriert. 
Ein Weber ist Maler, malt blau, grün und rot, 
Ein Schimmel, der ist Bäcker, bäckt neubacknes Brot. 
 
Da gibts einen Richter, der Houser baut, 
Ein Kürschner verkauft Tabak und Sauerkraut.  
Ein Schneider ist Sattler, ein Brettschneider Raseur, 
Ein Tischler ist Schuster, ein Schmied ist Graveur. 
Ein Bittner ist Spengler und jeden bekannt,  
Ein Gürtler ist Tischler, ein Horn Muzikant. 
Ein Knie macht Kisten, ein Knöchel rasiert, 
Ein Zahn macht Blechtöpfe, ein Zeh fotografiert. 
 
Ein Reichenberger, Essen Wiege im Egerland steht, 
Ein Böhm, der kein Wort tschechisch versteht. 
Ein Beier, der nie noch im Vaterland, 
Ein Hesse, der nie das Land Hessen gekannt. 
Ein Meissner, dessen Wiege in Meissen nicht stand, 
Ein Vetter, der nicht mit dem Vetter verwandt. 
Dann gibts einen Mann, ob längst schon beweibt, 
Bis an sein Lebensende ein Freier stets bleibt.  
 
Ein Krause ist Tischler, ein Bendel privatisiert,  

Ein Sommer, der auch im Winter herumspaziert, 
Ein Strobach und ein Grosbach, die rauschen dahin, 
Obwohl in denselben kein Wasser darin. 
 
Ein Dörfel steht in der Mitte der Stadt, 
Ein Erbe, der nichts zu erben hat. 
 
Ein Heide, der röm.-kath. Christ, 
Ein Riese, der garnicht sehr riesig ist.  
Ein Birnbaum trägt Brezeln, ein Rose trunky Bier, 
Ein Uhle ist Gürtler, ein Palme spielt Klavier. 
Zum Trinkem ist ein kräftger Mok-er her 
Auch Süssmilch und mehrere Dünnebier.  
Und diese Stadt hat, kaum das man es glaubt, 
Ein einziges Helzel als Oberhaupt. 
 
Gedichgtet von dem heimatlichen Maler und Naturfreund  
Hermann Pietsch, Steinschönau.  

(Pokračování ze stránky 8) 

Milý deníčku 1962 
Příležitost 660. výročí města nabízí možnosti k ohlédnutí           

a o jedno takové ohlédnutí se s námi podělila paní Hana         
Tomášková, v době psaní tohoto deníčku ještě Ochová. Jsou to 
zápisky dění v našem městě očima 14ti leté dívenky před 50 
lety. Dá se z nich vysledovat, jak moc se v něčem naše společ-
nost a město proměnily a v něčem zůstávají stále stejné... 

Děkuji moc paní Tomáškové za její ochotu a snahu, protože 
tyto zápisky pro Vás vlastnoručně přepsala na počítači. 

Kateřina Ditterová vedoucí KLVC 
1962 - 14 let 
28.1.1962 roznášely jsme s Mílou Janouchovou kulturní kalen-
dáříky města 

(Pokračování na stránce 10) 

HK
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  8.3.1962  byli jsme se školou v patronátním závodě 
11.3.1962  dětský karneval 
16.3.1962  sourozenci Romanovi mistři světa 1. místo   
    v krasobruslení dvojic  
28.3.1962  beseda na Růžku s pracovníky rozhlasu 
30.3.1962  v rádiu byl vysílán pořad o besedě s pracovníky 
rozhlasu 
2.4.1962  roznášela jsem kulturní kalendář města 
12.4.1962 rok ode dne, kdy vyletěl první člověk do vesmíru 

J. A. Gagarin a rok ode dne, kdy jsem složila bá-
seň o Gagarinovi Dubnové ráno 

17.4.1962  zavedený městský rozhlas na Skřivánku (jde také 
    přes náš dům) 
19.4.1962 místo pracovního vyučování na brigádě 

v truhlárně – balili jsme nohy od stolů na export – 
zabalila jsem 50 noh 

20.4.1962  stála jsem frontu na maso od 5 do 9 hodin 
30.4.1962  večer vatra na hřišti u lesa 
  1.5.1962  dopoledne první máj – průvod, závod motokár  
    na náměstí 
1.6.1962  roznášeli jsme kulturní kalendáříky na červen  
1.6.1962  estráda k MDD 
3.6.1962  oslava dětského dne na hřišti u zimního stadionu  
    – soutěže, program 
4.6.1962  houpačky a kolotoče v Šenově, ve škole koncert  
    na klavír 
6.6.1962  ve škole nám promítali filmy o požárech 
10.6.1962  20. výročí vyhlazení Lidic 
14.6.1962  V ŠENOVĚ SE OTEVÍRÁ SAMOOBSLUHA   
    (poprvé) 
16.6.1962  fotili jsme se ve škole 
19.6.1962  v sokolovně slavnostní schůze – zpívala jsem  
    v souboru a předávala květiny 
28.6.1962  nacvičování na rozloučení s devítkou 
29.6.1962  účinkovala jsem na rozloučení s devítkou 
30.6.1962  učitelé Fiala a Farská svatba (ve škole jsme jim  
    zpívali) 
1.7.1962  závody v rokli u Šenováku (motokros) 
6.7.1962  stála jsem frontu na maso 
29.7.1962  ve Sloupu na slavnosti – estráda, módní  
    přehlídka 

11.7.1962  vypuštění dalšího sovětského kosmonauta 
červenec 1962 – chodili jsme na dolní koupaliště 
červenec a srpen 1962 – kamarádili jsme se s dětmi 
z pionýrského tábora pod kostelem (dnes budova neexistuje, 
vyhořela - pozn. autora), chodili jsme s nimi na programy, výle-
ty, táboráky, karneval 
3.9.1962  slavnostní zahájení – poprvé do 9. třídy 
3.9.1962  zavedli jsme vodu do baráku 
13.9.1962  v sokole u malých dětí od 9 let – cvičitelka 
21.9.1962  tatínek zavedl vodu do kuchyně 
26.9.1962  byli jsme se podívat na lustr do Bulharska  
    – 4,5 metru 
27.9.1962  poprvé v Novém Boru v divadle „Paní ministrová“ 
6.9.1962  brigáda se školou – sbírání brambor 
7.9.1962  erénní závod celostátní – rokle pod Šenovákem, 

 mistři Čížek, Rou, velice pěkný závod 
17.9.1962  devítky u lékařky (prohlídka a očkování) 
3.10.196  2. přednáška o povolání ve sklářství 
4.10.1962  školení na Práchni na chatě na turistického  
    instruktora, byl tam zastoupen celý okres 
5.10.1962  v Novém Boru na rentgenu – obě devítky,  
    lampiónový průvod a vatra 
7.10.1962  běhali jsme štafetu ve městě, divadlo Nový Bor –  
    „Jan Hus“ 
12.10.1962 v sokole jsem přestoupila z žákyň do dorostenek 
21.10.1962 v kině začal Dětský filmový festival 
22.101962 rozdávala jsem U Koně upomínkové lístky  
    na Dětský filmový festival 
23.10.1962 stála jsem frontu na máslo 
24.10.1962 nácvik zpěvu v sokolovně na schůzi 
25.10.1962 v sokolovně jsem zpívala v pěveckém souboru  
    na schůzi, po schůzi se tancovalo, dostali jsme  
    večeři a občerstvení 
26.10.1962 večer „Na růžku“ na módní přehlídce 
27.10.1962 naše třída v České Lípě na soudním procesu 
29.10.1962 brigáda v truhlárně místo vyučování 
 
 
Deníček má ještě pokračování v roce 1963, ale to až v roce 
2013. 

(Pokračování ze stránky 9) 

Měsíc říjen je zasvěcen seniorům. Na 
1. říjen připadá den seniorů a v druhém 
říjnovém týdnu probíhá týden sociálních 
služeb. Se svou troškou do mlýna přispěl 
i Klub důchodců ve spolupráci 
s Pečovatelskou službou. Vzkaz veřej-
nosti byl jasný a výstižný. Naši senioři 
jsou stále duchem mladí a to dokazovala 
i výstava připravená v přednáškovém 

sále Městské knihovny. Na desítkách 
fotografií jste si mohli prohlédnout, jak 
zajímavě a aktivně tráví naši důchodci 
své volné chvilky. Výlety po okolí i do 
zahraničí, přeshraniční spolupráce, re-
kondiční pobyty, plesy, tanečky, přednáš-
ky, návštěvy divadel a koncertů, to vše je 
udržuje ve výborné kondici. Zahájení 
výstavy, na které se podílela především 
vrchní klubová „zdobitelka“ paní Inka 

Kramperová s dcerou, se konalo v duchu 
setkání Klubu důchodců a Pečovatelské 
služby. Někteří jsou „členy“ obou organi-
zací, někteří se viděli poprvé. Výstavu 
zahájil úřadující předseda, pan Jiří Pro-
cházka a poděkoval za dlouholeté vedení 
klubu dnes již čestnému předsedovi panu 
Čizinskému, který letos v září oslavil neu-

(Pokračování na stránce 11) 

VÝSTAVA „I MY JSME DUCHEM JEŠTĚ MLADÍ“ 
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věřitelné 88 narozeniny! 

Pozvání na zahájení přijali i starosta 
Bc. František Kučera, místostarosta Zby-
něk Jech a vedoucí Pečovatelské služby 
Romana Kučerová s pečovatelkami. Pan 
starosta důchodcům poděkoval za jejich 
aktivní přístup k životu a prohlásil, že 

také zatoužil být členem jejich klubu. 
Místostarosta využil setkání k ocenění 
činnosti Pečovatelské služby a poděkoval 
vedoucí a pečovatelkám za jejich příklad-
nou práci. 
 

Kateřina Ditterová 
vedoucí KLVC 

(Pokračování ze stránky 10) 

Členové KHD (Klub handicapovaných 
dětí) navštívili 21. až 23. září partnerské 
město Rheinbach. Místní mládežnická 
organizace KJI-Merzbach (www.kji-
merzbach.de) zde v tyto dny pořádala 
burzu dětského oblečení.  

 
KHD byl pozván německou stranou, 

aby sledoval, jak je tato akce připravová-
na, organizována a jak probíhá. A bylo se 
na co dívat. Když nám při jarní návštěvě 
Kamenického Šenova předseda KJI pan 
Kalle Kerstholt vyprávěl, kolik prodejců          
a kupujících jejich burzu za dva víkendo-
vé dny navštíví, mysleli jsme, že přehání. 
Ale měl pravdu. 

 
Prodávající směli do haly v 10 hodin. 

Už od sedmé stáli ve frontě, ve snaze 
zabrat dobré místo pro svůj stánek. Pro-
dávajícími byli lidé z Rheinbachu a okolí. 
Sešlo se jich každý den na 260. Podle 
organizátorů bylo dokonce 600 zájemců 
o prodejní místa. Tolik jich bohužel             
z kapacitních důvodů uspokojit nelze. Na 
svém prodejním stole každý vyskládal 
dětské oblečení a hračky ze svých do-
mácností, ze kterých jejich dítka vyrostla. 
Venku dokonce prodávaly samy děti. Na 
dece vyložené hračky, hry nebo knížky. 
Všude panoval čilý ruch a každý se sna-
žil, aby zboží na jeho stole nebo stánku 
lákalo co nejvíce zákazníků. Ti přišli              
v poledne. To už v hale nebylo k hnutí. 
Zájem o tuto akci byl enormní a podle 
spokojených tváří prodávajících a plných 

tašek nakupujících bylo vidět, že to byl 
úspěch. V 16 hodin bylo po všem. A v 
neděli znova. Neuvěřitelný shon, kdy 
pořadatelé podle svých slov prodají mimo 
jiné až 900 klobás, 800 waflí a 400 kolá-
čů za jeden den.  

 
Po skončení akce prodávající, kteří 

nechtějí odvážet domů neprodané věci, 
mají možnost přidat je k dalším, které za 
půl roku nasbíralo sdružení KJI-
Merzbach a darovat je tak pro Dobročin-
nou burzu konanou v Kamenickém Šeno-
vě v prostorách kina Hvězda. Tam jsou 
tyto oděvy a hračky, které byly původně 
na prodej i za několik Euro, prodávány za 
symbolických 10 Kč. Přijďte se podívat  
9. a 10. listopadu a využijte tuto možnost, 
levně obléknout své děti do pěkného 
oblečení od našich přátel z partnerského 
města Rheinbachu. 

 
Na závěr musíme poděkovat paní 

Monice Kerstholt z KJI-Merzbach, která 
byla velice milá, prováděla nás po burze 
a ubytovala nás ve svém domě. Dále 
panu Winfriedu Kernovi, předsedovi spol-
ku Parterschaft Rheinbach-Steinschönau 
( Partnerství Rheinbach-Kamenický Še-
nov ), který nás provedl městem a připra-
vil zajímavý program. Velký dík členům 
vedení KJI-Merzbach, kteří osobně a s 
velkým nadšením po skončení burzy 
pomáhali třídit, balit a nakládat oblečení 
a hračky určené pro Kamenický Šenov.  

 

Díky vám všem za povedený víkend  
a příjemnou přátelskou atmosféru. 

KHD 

starosta Bc. František Kučera v rozhovoru 
s paní Starovičovou, 

poděkování tvůrkyni výstavy paní Kramperové  

Vždy veselý čestný předseda a letitý aktivní 
předseda Klubu důchodců Josef Cizinský 
s přítelkyní  

poděkování pečovatelkám  

Návštěva burzy dětského oblečení v Rheinbachu 
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Já jsem bývalý strojař - mám za sebou Střední průmyslovou 
školu STROJNICKOU v České Lípě a výroba kovových a skle-
něných SLAVÍKŮ, to je přesně hobby v mém oboru. Ať už výro-
ba prototypu, anebo vlastní úpravy mosazných ODLITKŮ sla-
víčků, které opravdu vypadají jako zlaté. Mezi ročníky vždycky 
ve volných chvílích řežu, piluji, vrtám, brousím, šmirgluji, leštím, 
lepím, maluji a lakuji - všechno jako koníčka po celý rok. 

Společenská akce SLAVÍKŮ v „Kině HVĚZDA“ by snad ni-
kde jinde, v žádném jiném městě nešla pořádat, poněvadž         
v K.Š. pracuje slévač kovů (pan J. Siedek), kovotlačitel -                  
z plechů, jsou tu truhláři, hutě, sklárny, soustružník, povrchové 
úpravy kovů a skla, pomáhá mi dokonce i řemeslo ELEKTRIKÁ-
ŘE – pan P. Kudrna, v minulém roce mi pomohla i naše Střední 
uměleckoprůmyslová škola sklářská s přípravou skleněného 

podstavce a koneckonců je tu i výrobce luxusních, překrásných, 
apartních KRABIČEK - pan S. Svoboda, moc děkujeme! 

V letošním roce bude koncert Slavíčků - 24. 11. 2012 a vět-
šinu písniček, které si soutěžící vybrali, bude doprovázet živá 
kapela - šenovský „Tajtrdlík – Band“, kde hrají a zpívají hlavně 
děti. Je neuvěřitelné, že 10leté děti našly největší oblibu v lido-
vých a dechovkových písničkách, které tam některé také určitě 
zazpívají. Adélka Hornová (10 let) si vybrala ale píseň od Lucie 
Bílé „Tichý déšť“, Katka Kalinová si vybrala píseň od Karla Kryla 
– „ANDĚL“, Dan Vosáhlo (10) vystoupí s country - od Zelenáčů, 
pětiletá Dorotka Hornová zazpívá dechovku - SOVA - HŮ a HŮ 
atd.  

Mockrát děkuji radnici Kamenický Šenov za organizaci le-
tošních mosazných odlitků Slavíků a těším se, že přijdete po-
vzbudit všechny soutěžící, přejeme hlavně premiérovým nováč-
kům hodně odvahy a hezké zážitky!!!  

Výtěžek ze vstupného bude již tradičně věnován na umělec-
ky nadané děti.  

Po všechny uplynulé 3 ročníky velkou část programu vyplni-
ly děti ze Základní Umělecké Školy se sídlem v České Kamenici 
a se svou pobočkou v naší šenovské ZŠ. 

Zeptal jsem se paní učitelky ZUŠ paní Zdeňky Cmuntové 
dipl.um., jestli u nás letos žáci zazpívají? 

Naše pěveckém oddělení si na vystoupení připravuje různé 
písně dětské, ale i populární. Loni zde zazpívalo 11 našich zpě-
váčků. Zazněla zde sóla, dua, ale i pěvecké trio s krásnou 
skladbou Hallelujah. Také se předvedli se svým repertoárem 
žáci studující hru na klavír a na kytaru. Žáci se také těší z pří-
jemného a vstřícného prostředí, za něj můžeme poděkovat po-
řadatelům akce. I letos již žáci mají zájem vystupovat na této 
akci, tak Vás všechny srdečně zveme a budeme se těšit na 
Vaši návštěvu vystoupení v kině Hvězda.  

Ota Vejskal 

O ZLATÝCH SLAVÍCÍCH V KAMENICKÉM ŠENOVĚ 
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Je sice zamračené Svatováclavské ráno, ale pořadatelé 
připravují další, už šestý ročník běhu kolem Panské skály a 
věří, že počasí nezklame. Kolem deváté se objevují první nedo-
čkavci a v informačním centru začíná pracovat prezenční tým.  

Zpočátku se plní hlavně prezenční listy dětských kategorií. 
V 10:00 hod.vybíhají na trať svého závodu ti nejmenší, k radosti 
pořadatelů je jich opět hodně. Jejich živelný přístup k závodu 
strhává k povzbuzování nejen rodiče, ale všechny diváky. Celou 
hodinu se střídají kluci a děvčata na startu svých kategorií. Vítě-
zové končí s úsměvem, ti poražení pak mnohdy s pláčem. Tak 
jak postupují kategorie, mění se i způsob závodění, někde se 
už objevuje i taktický boj se závěrečným finišem, někde se boju-
je od startu až do cíle. 

Po vyhlášení dětských kategorií, kdy ceny a diplomy předá-
vali starosta pan František Kučera a místostarosta pan Zbyněk 
Jech, se na start postavili závodníci hlavního závodu. Dorosten-
ci a ženy všech kategorií na 3 km, muži pak na 6 km. Všech 
závodníků dohromady bylo 43. Ihned po startu se rozpoutal boj, 
na jehož konci byl traťový rekord v kategorii mužů. Jan Francke 
ho překonal časem 19:12 min.  

Dík za uspořádání patří všem pořadatelům, členům místního 
klubu biatlonu, městu Kamenický Šenov, paní Petře Baštové 

z informačního centra, Preciose Kamenický Šenov, technické-
mu týmu v čele s panem Jiřím Pilným, všem, kteří se na uspo-
řádání podíleli.            Jan Půlkrab 

Běh kolem Panské skály 

Příprava na novou sezonu začala  od 
1. 8. pravidelně v pondělí a ve čtvrtek od 
17:00 hodin. Místo pro trénink i hraní 
většiny mistrovských utkání je tradiční, 
v dobrých podmínkách  kulturního domu 
ZO OS Preciosa – Lustry Kamenický 
Šenov a.s.  

1. mužstvo, které na jaře vybojovalo 
v kvalifikaci postup do krajského přeboru 
2. třídy zahájilo finále přípravy zářijovým 
turnajem o pohár Libereckého kraje, je-
hož účastníky jsou přední celky kraje 
včetně účastníků divizní soutěže. Výsle-
dek týmu byl příjemným překvapením, 
protože jako nováček v krajských soutě-
žích se probojoval až do semifinále tur-
naje, když po velmi vyrovnaném výkonu 
prohrálo těsně s divizním Turnovem 6:3. 

Na to navazovalo zahájení vlastní 
krajské soutěže ve které odehrálo 1. 
mužstvo již 4 utkání a všechna vítězná. 
Porazilo postupně Chrastavu, Jablonec 
nad. Nisou, Zákupy a Turnov. Tím proza-
tím drží první místo v tabulce. Za povšim-
nutí vedle vyrovnaných výsledků všech 
hráčů, L. Chába, P. Korpa st. a P. Zity 

stojí prozatím stoprocentní výsledková 
úspěšnost 1. hráče tohoto týmu Romana 
Bárty. Ten je novým členem oddílu, 
v minulosti dlouholetý prvoligový hráč. 

2. mužstvo zahájilo Okresní soutěž 1. 
třídy těsnou prohrou se Cvikovem B a 
remízou s nováčkem soutěže z Volfartic. 
V poměru 9:9. 

3. mužstvo hraje Okresní přebor 2. 
třídy. Soutěž začalo prohrou ve Svoru a 
výhrou doma nad D mužstvem z České 
Lípy. Zde pravidelně hraje největší sou-
časná naděje 9letý Petr Korp, který nás 
reprezentuje na celorepublikových soutě-
žích, kde si v kategorii nejmladších žáků 
drží 20. místo v ČR a v Libereckém kraji 
pak 5. místo mezi 12letými chlapci.  

O co dalšího je dobré se s vámi podě-
lit, i když to není o výsledcích, ale pro 
chod oddílu je také velmi důležité.  

Krajskou soutěž můžeme hrát doo-
pravdy na domácí půdě proto, že máme 
k dispozici prostory v tělocvičně ZŠ.  

Místo v kulturním domě i přes velmi 
dobré podmínky, jak jsem se již zmínil, 
nemá potřebné „parametry“ pro odehrání 
této soutěže. Svým slovem pomohli jak 
starosta města, tak i nový ředitel školy.  

Další nutností bylo získání dvou no-
vých stolů pro stolní tenis, odpovídajících 
kvalitou stanoveným podmínkám k účasti 
v této soutěži. A znovu tu byla konkrétní 
pomoc a to od starosty města p. Kučery, 
tak již v současnosti odstupujícího čle-
na  zastupitelstva Libereckého kraje p. 
Rajtra. Jejich pochopením jsme získali 
finanční prostředky pro nákup obou hra-
cích stolů. 

Z dotace Libereckého kraje bylo ještě 
možno nakoupit další potřebné věci pro 
tréninky i hraní mistrovského utkání. Ke 
zdárnému finančnímu vykročení do nové 
sezony pomohla i dobrá spolupráce s TJ 
Jiskra Kamenický Šenov jmenovitě s její 
předsedkyní paní Kypusovou. Všem těm-
to je třeba naprosto neformálně poděko-
vat. Pomohli tím dobré věci.  

A ještě něco: chtěli bychom samozřej-
mě, aby na mistrovská utkání např. kraj-
ského přeboru přišli i fandové. V součas-
nosti debatujeme jak včas sdělit informa-
ci o termínech utkání. Složitost je proza-
tím v tom, že většina utkání se odehrává 
v jiných termínech, než původně stano-
vených z různých důvodů. Pak je koneč-
ný termín znám jen několik dnů před fak-
tickým odehráním. Snad se i toto podaří 
„vyléčit“. 
O činnosti oddílu i výsledcích vás bude-
me rádi i nadále informovat.  

Josef Klofec  

Život stolního tenisu v našem městě v sezoně 2012 – 2013 
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Podzimní výlet Klubu žen 

Když jsme 15. září nastupovaly v šest hodin ráno do autobu-
su, byla zatažená obloha a počasí nic moc. A nebyl to už ani 
náš „familierní“ autobus pana Nemleina, který s námi velmi sviž-
ně ujížděl směr Sázava. Již asi po hodině jízdy jsme spatřily 
překrásné panorama s nádherným východem slunce, což uka-
zovalo na hezké počasí. V Sázavě jsme si prohlédly klášter a 
přilehlé zahrady. Dlouho jsme se nezdržely, protože jsme měly 
objednanou prohlídku hradu v Českém Šternberku. Zde se nás 
ujala mladá průvodkyně, která nás se vší dokonalostí provedla 
hradem. Tento působí téměř zámecky. Plny dojmů jsme nastou-
pily do autobusu a uháněly směr Jemniště na zámek. Když 
jsme přijely na místo samé, bylo právě poledne a naše útroby 
oznamovaly, že by něco poobědvaly. Když jsme však zjistily, že 
polévka v zámecké restauraci stojí 120 Kč, bylo rázem po hla-
du. Ale protože nás zámkem provázel sympatický mladý muž           
a po ukončení prohlídky nám doporučil oběd ve Vlašimi, byly 
zažehnány všechny gastronomické chmury. Po prohlídce roz-
sáhlého parku s růžovou zahradou jsme odjely do Vlašimi. Po 
dobrém obědě a ještě lepším zákusku v místní cukrárně jsme 
vyjely směr Louňovice pod Blaníkem. Snad jen naše předsed-
kyně Olga věděla, co nás čeká, když řekla: „Kdo chce a může, 
ať jde na kopec Blaník“. Chtěly jsme téměř všechny. Po malých 
skupinkách, ale i jednotlivě jsme s chutí vyrazily vpřed. Netrvalo 
to dlouho a přišlo stoupání a naše chůze se proměnila 
v klopýtání přes kameny a pařezy stromů. I řeč již vázla. Sem 
tam se ozývaly vzdechy a úpění s dotazy, kdy už budeme naho-
ře. Když jsme konečně dosáhly vrcholu a zjistily, že na rozhled-

nu vede 107 schodů, vyvstala otázka: „Polezeme, nepoleze-
me?“. A lezly jsme. Kdo by si nechal ujít ten krásný výhled do 
širokého okolí. Dolů se nám šlo celkem dobře s pocitem, že 
jsme ty hrůzy i kilometry zvládly. Pak jsme se ale dodatečně 
dozvěděly, že jedna upovídaná skupinka přehlédla značení            
a dobré dva kilometry si zašla. Všechny jsme se radostně sešly 
u autobusu a poté již uháněly k domovu. Výlet se vydařil. Poča-
sí bylo nádherné. A proč by také nebylo. To vždy kolektivně 
říkáme: „Andělé jedou na výlet, bude krásné počasí“. 

 
Marie Kučerová  

tiskový zpravodaj Klubu žen 

Senioři z Kamenického Šenova se zúčastnili (v počtu 10ti účastníků) 
Saských dožínek, které proběhly v příhraničním městečku Sebnitz. 
Účastníci si prohlédli městečko, které bylo plné nejrůznějších stánků a 
zemědělských strojů. Celková nálada byla dobrá a všichni byli spokojeni. 

Již se těšíme na další akce, které pořádá Venkovský prostor 
z Liberce, jehož akcí se účastníme pravidelně během celého roku.  

Bělota Alois 

Z  KLUBU  DŮCHODCŮ 

Z klubu žen 
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Nové knihy: 

 
Naučná literatura 
Liška V. – Manipulace mysli 
Pacner K. – Doteky dějin 
Barber B. – Kompletní kurz kreslení 
Templáři v zemích českých králů 
Dvořák O. – Magická kuchařka 
Tesla N. – Můj životopis a moje vynálezy 
Liman A. – Mistři japonského filmu 
Vašák J. – Podkrkonošská kuchyně 
Berry R. – Vodovky, tempery, akvarel 
Waldhauser J. – Keltské Čechy 
 
 

Beletrie světová 
Brown. E. – Sudičky 
Franclin A. – Město stínů 
Wood. B. – Vyvolená 
Nesser H. – Síť 
Roberts N. – Okamžik změny 
McCleen G. – Skvostná země 
Goldberg L. – Pacient číslo jedna 
Garwood J. – Ideální muž 
Hofmann C. – Afrika má láska 
Murakami R. – Piersing 
Marini A. – Zatímco spíš 
Wolf W. – K majáku 
Lasrsson Ch. – Neunikneš 
Bukowski Ch. – Těžký časy 
Bruen K. – Kříž 
Bravo Ch. – Dvojí život 
Steel D. – Narozeniny 
Cuddler C. – Džungle 
Harper T. – Rytíři kříže 

Beletrie česká 
Vondruška V. – Přemyslovská epopej 2. 
Bauer J. – Klášter kostlivců 
Němcová H. – Zastávka na znamení 
Beráková Z. – Nekorunovaná královna 
Brdička J. – Radoslav Brzobohatý 
Rudiš J. – Nebe pod Berlínem 
Vondruška V. – Králův dluh 
Bauerová A. – Chyť vlka za uši 
Nejedlý J. – Nová pražská strašidla 
 
Dětská literatura 
Brezina T. – Dům pekelného salamandra 
Brezinová I. – F jako Fík 
Dlouhá B. – Farníci a Marabu 
Dvořák O. – Kouzelný meč Abaddon 
Widmark M. – Záhada v cirkuse 

 
 

Zprávy z knihovny 

Velice pěkná beseda 
s historikem a spisovatelem 
Vlastimilem Vondruškou 

Týden knihoven 
1. - 7. října 2012 – 16. ročník, seznámení s knihovnou –  
I. ročník SUPŠS, v ročníku studují i kazaští studenti 

Tématická dílna pro mladší žáky naší ZŠ 

Akce knihovny v měsíci říjnu: 
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Milí Šenováci, 
také letos bude muzeum pořádat tradiční výstavu betlémů, 

vánočních dekorací, cukroví a jiných předmětů, které jsou spo-
jeny s vánočními svátky. Budete-li se chtít také vy účastnit za-
půjčením ať již vašich výrobků či předmětů, které odedávna 
přispívají ke sváteční atmosféře ve vaší domácnosti, noste pro-

sím vaše příspěvky do muzea. Rády vás přivítáme již během 
listopadu od pondělí do pátku do 16.00 hodin. Případně v jiný 
čas dle domluvy. Příjem exponátů bude ukončen v pondělí 3. 
prosince.  

Slavnostní zahájení výstavy proběhne v podvečer 7. prosin-
ce, výstava potrvá od 8. do 18. prosince 2012. Po skončení 
výstavy budeme zapůjčené předměty vracet, abyste je během 
Vánoc nepostrádali. 

Těšíme se na vaši návštěvu. 

Zprávy z muzea 

Vážení rodiče a přátelé školy, 
byla mi svěřena péče a starost o Zá-

kladní školu v Kamenickém Šenově, jsem 
tomu velmi rád a než se spolu osobně 
setkáme, rád bych Vás touto cestou 
pozdravil a krátce se Vám představil:  

Jmenuji se Martin Karhan a pochá-
zím ze středních Čech z blízkosti hory 
Říp. Vystudoval jsem matematiku a ob-
čanskou nauku na Univerzitě Jana Evan-
gelisty Purkyně a Cisco Network Academy 
v Ústí nad Labem. Poté jsem se již věno-
val povolání učitele na základní škole.  

Když se uvolnilo místo ředitele na 
zdejší základní škole, tak mě to velmi 
oslovilo. Již delší dobu jsem se rozhlížel 
po nových pracovních příležitostech 
v oblasti mého nového trvalého bydliště a 
najednou se naskytla příležitost. Řekl 
jsem si, že by nebylo špatné začít na no-
vém místě, s novými lidmi.  

Než jsem se však začal ucházet             
o místo ředitele Základní školy a mateřské 
školy v Kamenickém Šenově, bylo potře-
ba promyslet strategii, se kterou vstoupím 
do konkurzního řízení. Po návštěvě sa-
motné školy a podrobné prohlídce jsem 
měl jasno. Škola je velmi hezká a poměr-
ně dobře materiálně vybavená, je tedy 
potřeba jen vykročit vstříc i novým tren-
dům a vzdálené budoucnosti. Chce-li ško-
la alespoň částečně změnit svoji tradiční 
tvář, musí postupně vzniknout nová vize 
školy, která by měla odrážet jednak obec-
né moderní trendy ve školství, jednak 
specifika dané školy. Škole, která chce 
uspět v současné konkurenci ostatních 
škol, je proto nutné vtisknout jedinečnou 
tvář a osobitost. Mou vizí je otevřená, 
efektivní a moderní škola, která je založe-
na na dobře fungujícím školním společen-
ství. Představuji si ji jako prostor, ve kte-
rém je žák kvalitně připravován na svůj 
budoucí život. Prostor, v němž jsou všich-
ni účastníci a partneři vzdělávacího proce-

su spokojeni a v němž jsou rovněž účelně 
využívány všechny dostupné zdroje 

Budu se snažit, aby se v naší škole 
líbilo jak dětem, tak učitelům. Postarám se 
o to, aby škola byla přátelským místem, 
kde se budeme rádi učit všichni – malí, 
velcí i dospělí. Rád bych, abychom měli 
ve škole nejen hezké prostředí, pěkné 
učebnice a zajímavou výuku, ale také 
abychom měli dobrou náladu a chuť být 
spolu. 

Rád bych ještě využil této příležitosti a 
pozval všechny rodiče a přátelé školy na 
společnou besedu na téma „Základní 
vzdělávání v Kamenickém Šenově“, 
která se uskuteční 27. 11. 2012 
v přednáškovém sále městské knihovny 
od 17:00 hodin.  

Budu rád za každý váš nápad, ocením 
chuť a energii, kterou škole dáte, a těším 
se, až se spolu začneme potkávat. 

 
Mgr. Martin Karhan 

ředitel školy 

ŠKOLSTVÍ 

Nové oddělení mateřské školy 
V budově Základní školy a mateřské školy, Kamenický 

Šenov, náměstí Míru 616 bude 2. ledna 2013 otevřeno další 
oddělení mateřské školy (24 žáků). Toto oddělení budou tvořit 
převážně děti z posledního přípravného ročníku mateřských 
škol, popř. nově přijaté děti. Nově tak bude možnost požádat o 
umístění dětí na místa uvolněná v současných školkách. Zá-
kladní škola tímto krokem ve spolupráci s Městem Kamenický 
Šenov reaguje na vyšší poptávku po místech v mateřských 
školách. Stávající nabídka nedokáže pokrýt potřeby občanů 
Kamenického Šenova. Přijímací řízení bude vyhlášeno na 

základě rozhodnutí Libereckého kraje v druhé polovině listo-
padu.  

Zřízení nového oddělení s sebou přináší i řadu změn. Dru-
žinové děti se svými vychovatelkami se přesunou do hlavní 
budovy. Bude třeba dokoupit další nábytek, lůžkoviny, hračky, 
apod... 

Všechny úpravy musíme zvládnout do konce kalendářního 
roku, abychom nově příchozí děti uvítali 2. ledna v příjemném 
prostředí! 
 

Mgr. Martin Karhan 
ředitel školy 

Ředitel školy: Ing. Petr Kolč 
Ing. Petr Kolč (47 let) absolvoval Střední průmyslovou školu 

sklářskou v Novém Boru jako technolog výroby skla. Vysoko-
školské vzdělání získal na Vysoké škole strojní a textilní v Liber-
ci obor automatizované systémy řízení. Celý jeho život provází 
téma sklo, protože rodiče i prarodiče pracovali ve sklářském 
průmyslu (zušlechťování skla, lustry i bižuterie). Pracovat začal 
jako programátor a analytik na sálovém počítači v ZPA Nový 
Bor. Po Sametové revoluci pracoval v soukromé počítačové 
firmě jako servisní technik, prodejce i programátor. Programy s 
ekonomickými agendami, které v této době začal tvořit pracují 
dodnes. V roce 2001 nastoupil jako učitel na SUPŠS v Kame-
nickém Šenově. Po nástupu dostudoval Doplňkové pedagogic-
ké studium. Na škole učil počítačovou grafiku, osvětlovací tech-

niku, fyziku a elektrotechniku. V současné době jako ředitel 
školy vyučuje osvětlovací techniku a počítačovou grafiku. 

Sklářství je mu proto velmi blízké a proto ve funkci ředitele 
sklářské školy bude jistě rozhodovat v dobrém úmyslu ku pro-
spěchu sklářského světa. Své analytické myšlení, zkušenosti z 
ekonomiky, techniky, sklářství, stavebnictví, schopnosti využívat 
efektivně výpočetní techniku v praxi a kladný přístup k lidem by 
chtěl uplatnit při rozhodování ve vedení školy. 

Zástupce ředitele školy: Ing. Mgr. Jan Hodničák 
Ing. Mgr. Jan Hodničák (58 let) získal vysokoškolské elek-

trotechnické vzdělání absolvováním ČVUT v Praze, bakalářské 
a následně magisterské vzdělání v oblasti Specializace 
v pedagogice absolvováním oboru Management vzdělávání na 

(Pokračování na stránce 17) 

Představení nového vedení SUPŠS Kamenický Šenov: 
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Místní Akční skupina Šluknovsko  
připravuje aktualizaci strategie  
rozvoje regionu, připojte se ! 

 
 MAS Šluknovsko v území 18 obcí Šluk-
novského výběžku realizuje od roku 2009 
Strategický plán LEADER „Šluknovsko 
návštěvníkům i sobě!“ Tato strategie, priori-
ty, byla schválena pro období 2008 – 2013. 
Kam se bude ubírat rozvoj území po roce 
2013, do jakých oblastí budou směřovat 
dotace ze státních i evropských fondů, jaké 
bude mít území priority – to jsou otázky, 
kterými se MAS v současné době zabývá. 
Na tyto, ale i další otázky by měla odpově-
dět aktualizovaná strategie regionu. Nepů-
jde přitom o dokument připravený „od sto-
lu“, ale bude vycházet z přání obyvatel. 

Pokud tedy máte nějaké připomínky ke 
kvalitě života v místě svého bydliště, neboj-
te se to dát najevo. Hlavně na vás totiž 
záleží, zda se budou stavět nová hřiště, 
pořádat vzdělávací kurzy, otevírat nové 
naučné stezky či ubytovací zařízení. Nebo 
snad postrádáte v obci stacionáře pro děti 
či seniory, spolkové prostory nebo více 
sportovních a společenských akcí? Stačí 
odpovědět na otázku: „Co byste ve svém 
bydlišti rádi zachovali, změnili, rozvíjeli, 
podpořili, vybudovali, opravili…?“ Lístek s 
písemnou odpovědí pak vhoďte do některé 
z krabic, které jsou na veřejně přístupných 
místech, například obecních úřadech, v 
knihovnách, informačních centrech, nebo 
vyplňte Anketu na stránkách www.mas-
sluknovsko.cz. Svá přání nebo nápady 
můžete tímto způsobem vyjádřit do konce 
listopadu 2012.  

 Anketní lístky se během prosince 2012 
vyhodnotí. Na úrovni celého regionu budou 
z podkladů stanovena hlavní témata, která 
budou projednána na regionálních setká-
ních. Integrovanou strategii regionu pak 
projedná v květnu 2013 Valná hromada 
MAS Šluknovsko a v červnu 2013 by ji měl 
schválit Programový výbor MAS. Následně 
by ji pak do konce září 2013 měla schválit 
také zastupitelstva obcí regionu. Podrobné 
dílčí kroky a harmonogram aktualizace 
strategie rozvoje regionu jsou zveřejněny 
na www.mas-sluknovsko.cz.  
 Informace se budou postupně zveřejňo-
vat v obecních zpravodajích a na webových 
stránkách obcí, měst a místní akční skupiny 
Šluknovsko.  
 

Ing. Eva Hamplová 
e-mail: massluknovsko@atlas.cz 

www.mas-sluknovsko.cz 

Oznámení občanům 

Den otevřených dveří SUPŠS 
Dne 8. 10. 2012 pořádala Sklářská 

škola v Kamenickém Šenově den otevře-
ných dveří. Pozvání k návštěvě přijala 
náměstkyně ministra školství paní Ing. 
Eva Bartoňová. Debaty o problémech 
školy se také zúčastnili starosta města 
Kamenický Šenov Bc. František Kučera, 
starosta obce Okrouhlá Jiří Vosecký, 
personální ředitel firmy Preciosa Pavel 
Brzák a pan Peter Rath z firmy Lobmeyr 
Vídeň.  

Zazněly největší problémy školy. Ně-
které problémy je potřeba řešit okamžitě 
a některé se musí řešit koncepčně a po-
stupně. Ředitel školy Ing. Petr Kolč spo-
lečně se zástupcem Ing. Mgr. Janem 
Hodničákem představili své řešení dlou-
hodobých problémů školy. Seznámili 
zúčastněné s dlouhodobým záměrem 
inovace vzdělávání na SUPŠS v Kame-

nickém Šenově. Dále přednesli záměr 
projektu na financování potřeb školy. 
Nejpalčivějším problémem školy je mo-
dernizace a financování provozních ná-
kladů, které úzce souvisí s počtem žáků 
na škole.     I když se podařilo zvýšit po-
čet žáků na škole, není to stále dost pro 
zajištění provozu školy. Ve společné dis-
kuzi zaznělo mnoho argumentů pro za-
chování školy, zvláště v kontrastu s ne-
dávnými hrozbami její likvidace. Hlavní 
myšlenkou je zachování celého regionu 
sklářských škol dílen a firem, protože v 
současnosti je to již poslední oblast s 
uceleným systémem sklářského průmys-
lu. Dílny, firmy a školy představují křehký 
řetěz, kde každý člen je nedílnou součás-
tí. Zrušením jednoho článku řetězu se 
poruší celý systém. Jednotlivé články 
řetězu si nekonkurují ale vzájemně se 
doplňují. Dokazuje to i fakt, že školy se 
stejným oborem vzdělávání vychovávají 
studenta s odlišnými znalostmi i zkuše-
nostmi. Stejně to platí i u firem, kde kaž-
dá ze sklářských firem umí vždy něco 
jinak, než ta druhá. Potřeby vzdělávání 
studentů v souladu s požadavky firem 
potvrdil i personální ředitel Preciosy Pa-
vel Brzák. V současnosti probíhá upřes-
nění požadavků Preciosy na znalosti a 
zkušenosti studenta potřebné pro doko-

nalé zvládnutí profese. Pan Peter Rath 
potvrdil výjimečnost i kvalitu českého 
sklářského regionu a vyslovil se také pro 
mediální a obchodní celosvětovou pod-
poru a propagaci regionu, které by měly 
přinést prosperitu.  

Školu navštívili žáci základních škol 
z Jablonného v Podještědí a Nového 
Boru. Žáky nejdříve přivítal ředitel školy 
Ing. Petr Kolč, potom žáci shlédli infor-
mační prezentaci o škole, vedenou zá-
stupcem ředitele Ing. Mgr. Janem Hodni-
čákem, a potom se po skupinkách vydali 
na prohlídku dílen a ateliérů školy. Někte-
ří z žáků již při prohlídce projevili zájem o 
studium na škole. Na závěr si prohlédli 
rozsáhlou galerii školních výrobků.   

Ing. Petr Kolč 
ředitel SUPŠS Kamenický Šenov 

UK v Praze, dále absolvoval postgraduální studium v oboru 
Právo na UK, právnické fakultě v Praze. Souběžně získal řadu 
certifikátů v oblasti tvorby projektů z ESF, lektorské činnosti 
v oblasti tvorby ŠVP, školení koordinátorů ICT atd. 

Nejprve pracoval jako samostatný konstruktér a projektant 
v oblasti aplikace ICT, ve středním a vyšším odborném školství 
působí 30 let, nejprve jako učitel odborných předmětů a později 
20 let, jako ředitel VOŠ a SPŠ ve Varnsdorfu. 

Podílel se na realizaci řady systémových projektů vyhláše-
ných MŠMT ČR, např. PILOT S, KOORDINÁTOR S1, KURIKU-
LUM S, UNIV, Cesta ke kvalitě atd. Externě pracuje pro Národ-

ní ústav pro vzdělávání Praha, jako expert v pracovní oborové 
skupině. Na SUPŠS KŠ působí od 1. 8. 2012 jako zástupce 
ředitele a vyučuje především předmět Elektrotechnika a Ekono-
mika. 

V současnosti společně s ředitelem školy zpracoval Dlouho-
dobý záměr rozvoje vzdělání na SUPŠS KŠ a projektový záměr 
Inovace výuky. Oba strategické materiály byly odeslány zřizova-
teli a MŠMT ČR. 

Zkušenosti se řízením VOŠ, akreditací vzdělávacích progra-
mů a jejím provozem, by chtěl uplatnit i na SUPŠS KŠ, včetně 
rozšíření nabídky o další umělecké obory v oblasti středního 
školství.  

(Pokračování ze stránky 16) 

http://www.mas-sluknovsko.cz
mailto:massluknovsko@atlas.cz
http://www.mas-sluknovsko.cz
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Kamenický Šenov uvažuje o vstupu do Místní akční skupiny Šluknovsko 
Město Kamenický Šenov uvažuje do vstupu do Místní akční 

skupiny Šluknovsko po neúspěšné spolupráci s MAS Skleněný 
Nový Bor, která vedla k vystoupení z této MAS. Nyní máme 
možnost si všichni ozkoušet budoucí spolupráci. Proto vyzývá-
me k zapojení se do ankety, kterou MAS nabízí ve výše uvede-
ném článku.  

Otázka:  
Co byste ve své obci rádi zachovali, změnili, rozvíjeli, 

podpořili, vybudovali, opravili? V jakém místě našeho regi-
onu žijete? 

Své odpovědi nám zašlete do konce listopadu 2012 na 
massluknovsko@atlas.cz. 

Pokud nemáte možnost poslat e-mail, můžete svou odpo-
věď návrhy a potřeby donést do připravené krabičky v Městské 
knihovně. 

Co to je MAS Šluknovsko? 
Občanské sdružení Místní akční skupina Šluknovsko vznik-

lo v prosinci 2004. V roce 2005 se připojilo k iniciativě Evropské 
unie pro rozvoj venkova (LEADER). V roce 2006 získalo dotaci 
z Evropské unie a státního rozpočtu České republiky na přípra-
vu strategie MAS Šluknovsko, vytvoření zásobníku projektů a 
informační kampaň o programu LEADER. 

Členy občanského sdružení MAS Šluknovsko jsou nezisko-
vé organizace, obce a podnikatelé z celého Šluknovského vý-
běžku. 

Co je to LEADER? 

Program LEADER (iniciativa Společenství pro rozvoj venko-
va) vznikl v roce 1991 pro rozvoj venkova v členských zemích 
Evropské unie. Základní myšlenkou této metody je podpora 
nových původních myšlenek aktivních jednotlivců a zájmových 
skupin ve venkovských mikroregionech. Prostor k rozhodování 
o rozvojových projektech tu dostávají lidé na místní úrovni, na 
rozdíl od obvyklého rozhodování o místních problémech na 
centrální úrovni. 

  
Z programu LEADER budou podpořeny projekty z ob-

lasti 
•cestovní ruch 
•podpora malých podniků 
•technická infrastruktura 
•občanská vybavenost a služby 
•záchrana kulturního dědictví 
•modernizace zemědělských podniků 
•podpora trvale udržitelného hospodářství 
•zlepšování životního prostředí 
ochrana přírodních zdrojů apod. 
 

Kateřina Ditterová 
vedoucí KLVC 

V pondělí 8. října proběhla 
v odpoledních hodinách další drakiá-
da pořádaná ZŠ a MŠ Prácheň. Ten-
tokrát sice za větrného, ale trochu 
chladnějšího počasí. I přes to bylo ve 
vzdušném prostoru kolem Panské 
skály k vidění mnoho létajících draků 
a radujících se dětí nejen 
z prácheňské školy. 

Jitka Šmicová 

Škola na Práchni 

Naše škola má nová plastová okna! 
Jsme rádi, že jsme se po několika letech 
dočkali. Městský úřad a zastupitelé uznali 
naše požadavky a navýšili nám rozpo-
čet.  Za to jsme jim velice vděčni. 

Při úklidu a otvírání oken už nebude 
hrozit, že okna vypadnou, nebudeme 
běhat s hadry a ucpávat při dešti každou 
škvíru. Již jsme zažili první velký déšť - a 
opravdu!, nikde ani loužička! 

S novými okny se zlepšila bezpečnost 
i praktičnost. A ani estetická stránka není 
zanedbatelná. 

Je to jenom dílčí investice, kterou 
naše škola potřebuje. Do budoucna bude 
ještě potřeba oprava střechy, nová fa-

sáda. 
Je důležité, že se začalo pracovat na 

zlepšení stavu budovy školy, která si to 
zaslouží a s ní všichni ti, kteří ji užívají. 

V této vylepšené budově jsme 
v pondělí 3. září mohli přivítat osm prv-
ňáčků a další školáky, kteří do školy už 
nešli poprvé. Děkujeme Městu Kamenic-
ký Šenov v zastoupení starosty p. Kučery 
a místostarosty p. Jecha, kteří první den 
ve škole přišli prvňáčky přivítat a přinesli 
sebou pro děti dárky, aby se jim ve škole 
ještě více líbilo. 

Jitka Šmicová 
ředitelka  

mailto:massluknovsko@atlas.cz
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POZVÁNKA  
NA SETKÁNÍ S AUTORKOU KNIHY  

„PŘÍBĚHY ŠUMAVSKÝCH SKLÁŘŮ“  
JITKOU LNĚNIČKOVOU 

 
ve čtvrtek 15. listopadu od 17 hodin 

vstup zdarma 
 

 „V řekách a potocích uběhlo již mnoho vody od dob, kdy na Šumavě planul oheň v desítkách sklářských pecí a kdy ve zdej-
ších sklárnách pracovali tisíce sklářů, tabulářů, brusičů a rytců, malířů,  pánvařů a dalších. Zatímco zaniklé sklárny mnohde při-
pomínají jen místní a pomístní jména, po sklářích nám tady zůstaly příběhy. Prosté i dobrodružné, někdy vonící tajemstvím, 
jindy sdělující okamžiky nezlomné lidské vůle a touhy. Některé jsou veselé a některé smutné, jako život sám - Přijďte se zapo-
slouchat...“ 
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Program kina Hvězda Kamenický Šenov  
listopad, prosinec 2012 

Dolby stereo  

Sobota 3.11. ve 20:00, neděle 4.11. ve 20:00, 113 minut 

POLSKI FILM      
vstupné: 80,- studenti: 41,- 
Čtveřice populárních herců – T. Matonoha, P. Liška, J. Polášek 
a M. Daniel – se rozhodla natočit své vzpomínky na bezstarost-
ná léta studií na brněnské JAMU. Originální humor ústředí čtve-
řice umocňuje osobitý nadhled Jana Budaře. Kultovní scénky, 
sametová euforie, totální svoboda, hudba okamžiku, absurdita 
mládí či laskavost kamarádství, které pomáhá překonat i to nej-
těžší zkouškové období. Režie: M. Najbrt Hrají:J. Budař, T. 
Matonoha, J. Polášek, P. Liška, M. Daniel, J. Plodková, L. Be-
nešová, K. Czeczot, K. Boková-Lišková 

 
 
Pátek 9.11. od 14:00 do 17:00, sobota 10.11. od 8:00 do 12:00 

DOBROČINNÁ BURZA    

vstupné: 5 Kč 
Klub handicapovaných dětí pořádá již 21. dobročinnou burzu 
nejen dětského odívání. Přijďte si nakoupit hezké oblečení za 
rozumné ceny, ochutnat pečené dobroty a podpořit nejen posti-
žené děti v našem.městě.  
 
 
Neděle 11.11. ve 20:00, 97 minut 

BASTARDI 3      
vstupné: 80,- studenti: 41,- 
Učitel Tomáš Majer, který nastoupil do jedné bývalé zvláštní 
školy, zmizel. Do školy přišel několik měsíců poté, co byla za-
vražděna jeho sestra Jana, rovněž učitelka. Ve školním roce 
záhadně zemřeli kluci, jež Janu zavraždili. Tomáš tak svoji sest-
ru s největší pravděpodobností chladnokrevně pomstil. Je to v 
pořádku? Dopadne ho policie? Drama, které ukazuje, kam až 
může vše dojít, budeme-li jen nečinně přihlížet … Režie: T. 
Agnusek Hrají: T. Magnusek, R. Hrušínský ml., I. Svobodová, I. 
Vyskočil, J. Přeučil 

 
 
Neděle 18.11 v 17:30, 92 minut 

MADAGASKAR 3   
AKCE 9+1,  
vstupné: 80,- studenti: 41,- 
Rafinovaným tučňákům se s pomocí hrubé šimpanzí síly poda-
řilo opravit letadlo, ve kterém naši hrdinové havarovali během 
přeletu z Madagaskaru do Afriky, a vyrazili si užívat do kasina v 
Monte Carlu. Lva Alexe, hrošici Glorii, zebru Martyho a žirafáka 
Melmana ale na palubu nevzali, což čtveřici donutí doplavat za 

nimi po svých Středozemním mořem. Tučňáky nutně potřebují, 
protože bez tučňáků nemají šanci vrátit se domů. AKCE: RO-
DINNÉ VSTUPNÉ 2 DOSPĚLÍ A 1-3 DĚTI POUHÝCH 160 KČ, 
UŠETŘETE AŽ 240 KČ! 
 
 
Sobota 24.11. v 15:00 hodin 

ZLATÝ SLAVÍČEK 2013 – 4. ročník 
udělování cen nejlepším zpěváčkům ve spolupráci se ZUŠ Čes-
ká Kamenice. Srdečně zve Ota Vejskal 

 
 
Neděle 2.12. v 15:30, 94 minut 

ADVENTNÍ POHÁDKA:  
Doba ledová 4 - Země v pohybu 
AKCE 9+1  
vstupné: 80 Kč S LAMPIONEM 41,-, studenti 41 
Do kin se vrací oblíbená mamutí rodinka Mannyho, Ellie, jejich 
dcerunky Broskvičky, lenochoda Sida, šavlozubého tygra Diega 
a potřeštěného krysoveverčáka Scratta, aby prožili nové napí-
navé dobrodružství. Právě Scratt, se svou vášní pro žaludy a 
jejich ukrýváním totiž způsobí katastrofu nevídaných rozměrů… 

 
Sleva pro studenty SŠ a VŠ pouze po předložení student-

ského průkazu!  
Prodej cukrovinek a nápojů před představením, rezervace 

vstupenek a informace na tel.: 777 225 772 
 

ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA,  
Další informace o akcích na www.kulturaks.cz 

 
 
 
 
 

FOTO 

http://www.kulturaks.cz
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Další číslo Šenovských listů  
vyjde 1. prosince 2012,  
uzávěrka je 15. listopadu 2012. 
 
Ceny inzerce  
1 strana 800 Kč+20%DPH 
½ strany 400 Kč + 20% DPH 
¼ strany 250 Kč+20%DPH 
 

Šenovské listy v elektronické podobě             
na internetu vždy po 20. v měsíci na 
www.kamenicky-senov.cz 
 
Distribuční místa Šenovských listů: 
Trafika Nero – náměstí T. G. M. 
Pekárna – náměstí T. G. M. 
Pekárna – U zastávky „Náměstí“ 
Prodejna U Draka – ulice Trtíkova 

 
Potraviny U Panoušků - ulice Lidická  
Městská knihovna - ulice Nová 
Pokladna Městského úřadu Kamenický Šenov 
Stanislav Blažejovský – pneuservis – ulice 
Smetanova 
Preciosa Lustry, a.s. – kantýna 
Hospůdka „Dřevěnka“ Prácheň 
Zelená hospůdka – ulice Smetanova  

placená inzerce 
 

V I N O T É K A 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zveme vás do nově otevřené vinotéky  
na náměstí v Kamenickém Šenově (vedle trafiky). 

Prodej stáčeného vína z Moravy,  
značková lahvová vína z Moravských sklepů. 

 
Od 20. 10. 2012 nabídka Svatokateřinského vína 

Od 11. 11. 2012 nabídka Svatomartinovského vína 
 

Dárky a doplňky k vínu. 
Přijďte ochutnat, těšíme se na vaší návštěvu 

 
OTEVŘENO: 

PO – PÁ: 10:00 – 17:00 hod 
 SO: 10:00 – 14.00 hod 

placená inzerce 

ADVENT V KAMENICKÉM ŠENOVĚ V NEDĚLI 2. PROSINCE 
15:30 Kino Hvězda 

DOBA LEDOVÁ 4 – ZEMĚ V POHYBU 
Animovaná podívaná pro celou rodinu 

S lampionem poloviční vstupné! (80,- a 41,- Kč) 
Výstava vánočních obrázků dětí z mateřských škol ve foyer kina 

 
17:00 Lampiónový průvod od kina na náměstí 

za doprovodu Marie s Josefem, tří králů a světlonošů 
 

15:00 – 19:00 otevřeno Sklářské muzeum 
 

Náměstí T.G.M od 15:00 Vánoční jarmark po příchodu průvodu 
 

Vystoupení dětí z mateřských škol 
Slavnostní rozsvícení vánoční výzdoby 

 
Vezměte si s sebou pro sebe a své děti na náměstí zvonečky. Přivoláme adventní čas společně! 

mailto:ic.prachen@seznam.cz
http://www.kamenicky-senov.cz

